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Nr. 37837/2023 

 
 
 
 
PROCES- VERBAL 

încheiat cu ocazia desfăşurării şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean 
Cluj din data de 28 septembrie 2023 

 

Dl. Alin Tișe: 
Bună ziua!  
În conformitate cu prevederile art. 179 coroborate cu art. 134  din 

Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, precum și potrivit Hotărârii Consiliului 
Judeţean Cluj nr. 170/2020 privind aprobarea Regulamentului de organizare şi 
funcţionare a Consiliului Judeţean Cluj, republicată, prin Dispoziţia nr. 991 din 
22 septembrie 2023  am convocat Consiliul Judeţean Cluj în şedinţă ordinară 
pentru astăzi, data de 28 septembrie 2023, ora 1300. Convocarea consilierilor 
judeţeni s-a făcut în scris, prin mijloace electronice şi telefonic. 

Proiectele de hotărâri, precum şi materialele însoţitoare, au fost postate 
pe site-ul Consiliului Judeţean Cluj, au fost afişate la sediul acestuia şi au fost 
transmise electronic tuturor consilierilor judeţeni. Anunţul cu privire la 
desfășurarea acestei ședinței publice a fost afişat la sediu, postat pe site-ul 
propriu şi a fost transmis către mass-media. 

Lucrările prezentei şedinţe extraordinare a Consiliului Judeţean Cluj se 
vor desfășura prin intermediul unei platforme online de videoconferință, 
începând cu ora 1300.  

* 
Începem ședința cu intonarea imnului naţional. 

Se intonează imnul naţional.  
* 

Înainte de a trece la înregistrarea prezenţei la această şedinţă, trebuie să 
precizez faptul că numărul de membri ai Consiliului Judeţean Cluj, în funcţie 
de care se calculează atât cvorumul de prezenţă necesar pentru ca şedinţa să 
fie legal constituită, cât şi numărul de voturi necesar pentru adoptarea 
hotărârilor este de 37. 

Pentru a stabili dacă există cvorumul de prezenţă necesar pentru 
desfăşurarea legală a acestei şedinţe, vă propun să ne înregistrăm prezenţa, 
prin tastarea butonului “Particip la şedinţă” de pe platforma online de 
videoconferinţă, după semnalul dat de colegul nostru. Rog să se pregătească 
procedura de înregistrare a prezenţei. 
Se procedează la înregistrarea prezenţei la şedinţă. 

Consultând înregistrarea prezenţei la şedinţă, constat că din totalul celor 
37 de membri în funcţie care compun Consiliul Judeţean Cluj, sunt prezenţi 33 
de membri, fiind îndeplinite prevederile legale pentru buna desfăşurare a 
lucrărilor şedinţei.  
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În acest moment absentează domnul Marius Mînzat, domnul Alexandru 
Cordoș, domnul Călin Cosma și domnul Bashar Molhem. 

* 
Menționăm faptul că până la încheierea ședinței s-a modificat numărul membrilor 

prezenți, fiind prezenți un număr de 36 de membri, deoarece pe parcursul desfășurării 
ședinței s-a înregistrat și prezența domnului Alexandru Cordoș, domnului Călin Cosma și 
domnului Bashar Molhem 

* 
Este prezentă la această şedinţă şi doamna Gaci Simona-secretar general al judeţului. 

* 
În continuare vom proceda la aprobarea procesului-verbal al ședinței 

ordinare din data de 31 august 2023, care se găseşte în dosarul special al acelei 
şedinţe şi a fost pus, în prealabil, la dispoziţia consilierilor judeţeni și afişat la 
sediul Consiliului Judeţean Cluj. 

În aceste condiţii, propun celor care au obiecţii în legătură cu conţinutul 
acestuia, să ceară menţionarea exactă a opiniilor exprimate în şedinţa 
respectivă. 

Supun votului dumneavoastră Procesul-verbal al şedinţei ordinare a 
Consiliului Judeţean Cluj din data de 31 august 2023.  

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 
 În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 33 de voturi „pentru”, 
situaţie în care Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Cluj 
din data de 31 august 2023 a fost aprobat, fără modificări. 

* 
Totodată, vom proceda la aprobarea procesului-verbal al ședinței 

extraordinare, convocată de îndată, din data de 10 septembrie 2023, care se 
găseşte în dosarul special al acelei şedinţe şi a fost pus, în prealabil, la dispoziţia 
consilierilor judeţeni și afişat la sediul Consiliului Judeţean Cluj. 

În aceste condiţii, propun celor care au obiecţii în legătură cu conţinutul 
acestuia, să ceară menţionarea exactă a opiniilor exprimate în şedinţa 
respectivă. 

Supun votului dumneavoastră Procesul-verbal al şedinţei extraordinare 
a Consiliului Judeţean Cluj din data de 10 septembrie 2023.  

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 
 În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 33 de voturi „pentru”, 
situaţie în care Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean 
Cluj din data de 10 septembrie 2023 a fost aprobat, fără modificări. 

* 
În ceea ce privește proiectul ordinii de zi, propun suplimentarea acestuia 

cu 5 puncte, de la punctul 9A la punctul 9E, care v-au fost transmise tuturor pe 
e-mail.  

9 A Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului general propriu 
al Judeţului Cluj pe anul 2023 

9 B Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 22/2023 privind nominalizarea unor sume din bugetul local al 
Județului Cluj pe anul 2023 

9 C Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 21/2023 pentru aprobarea Programului privind obiectivele de 
investiții și lucrările de modernizare/reabilitare şi a Programului privind 
lucrări/servicii de întreținere și reparații a drumurilor județene în anul 2023 
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9 D Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 37 din 19 februarie 2018  pentru aprobarea indicatorilor 
tehnico-economici ai obiectivului de investiții din cadrul Proiectului 
“Reabilitarea și modernizarea clădirii atelierelor din cadrul Școlii Gimnaziale 
Speciale pentru Deficienti de Auz “Kozmutza Flóra”   

9 E Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 38 din 19 februarie 2018 privind  aprobarea Proiectului 
“Reabilitarea și modernizarea clădirii atelierelor din cadrul Școlii Gimnaziale 
Speciale pentru Deficienți de Auz „Kozmutza Flora” și a cheltuielilor legate de 
proiect   

Astfel, supun la vot suplimentarea proiectului ordinii de zi cu aceste 
puncte, vă rog să pregătiţi votul electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 

În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 32 de voturi „pentru” și 1 
membru nu a votat, astfel că suplimentarea Proiectului Ordinii de zi a fost 
aprobată. 

* 
Fiecare proiect de hotărâre înscris în Proiectul ordinii de zi a acestei ședințe este însoțit 

de un referat de aprobare; de rapoartele compartimentelor de resort din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Cluj și de avizele cu caracter consultativ ale comisiilor de 
specialitate ale Consiliului Județean, fiind astfel respectate prevederile art. 182 alin. (4) 
coroborat cu art. 136 alin. (8) și alin. (9) din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare. 

* 
Dl. Alexandru Cordoș: 
 Domnule președinte, Alexandru Cordoș sunt, am intrat cu câteva 
secunde mai târziu, vă rog să înregistrați și prezența mea. Vă mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 
 Sigur! 

* 
Având în vedere faptul că între timp s-a conectat și domnul Alexandru Cordoș, vom 

proceda la înregistrarea prezenței acestuia.  
În urma înregistrării, constat că din totalul celor 37 de membri în funcţie care compun 

Consiliul Judeţean Cluj, sunt prezenţi 34 de membri, fiind îndeplinite prevederile legale pentru 
buna desfăşurare a lucrărilor şedinţei.  

În acest moment absentează domnul Marius Mînzat, domnul Călin Cosma și domnul 
Bashar Molhem. 

* 
Dl. Alin Tișe: 

În continuare supun la vot Proiectul Ordinii de zi, împreună cu 
suplimentarea aprobată anterior.  Vă rog să pregătiţi votul electronic.  

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 

În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 34 de voturi „pentru”,  
astfel că Proiectul Ordinii de zi a fost aprobat și cuprinde, după renumerotare, 
un număr de 15 puncte, după cum urmează: 

 

1.      Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea Hotărârii 
Consiliului Judeţean Cluj nr. 149/2021 pentru aprobarea Studiului de 
oportunitate, a modalității de atribuire a Serviciului public de transport 
județean de persoane prin curse regulate și a documentației de atribuire a 
Contractului de delegare a gestiunii serviciului public de transport județean de 
persoane prin curse regulate, în Judeţul Cluj 
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Inițiator – Alin Tișe – președinte 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei judeţene de 
dezvoltare a serviciilor sociale în județul Cluj pentru perioada 2023-2030 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

3. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Judeţean Cluj nr. 211/26.11.2020 privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului 
Judeţean Cluj în consiliile de administraţie ale unităţilor de învăţământ special 
aflate sub autoritatea Consiliului Judeţean Cluj  

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

4. Proiect de hotărâre privind asumarea responsabilității 
implementării Programului pentru școli al României în perioada 2023 – 2029, 
la nivelul Județului Cluj 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

5. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Judeţean Cluj nr. 18/2019 privind aprobarea unor măsuri în vederea înscrierii în 
evidenţele de cadastru şi carte funciară a dreptului de proprietate a Județului 
Cluj asupra imobilelor expropriate pentru realizarea lucrării de utilitate publică 
„Aeroportul Internaţional Cluj-Napoca - Pista de decolare - aterizare 3500 m”- 
Etapa I și II 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

6. Proiect de hotărâre privind înscrierea unor componente ale 
infrastructurii tehnico-edilitare aferente sistemului public de alimentare cu 
apă și de canalizare în inventarul bunurilor din domeniul public al Judeţului 
Cluj  

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii imobilului înscris în 
Cartea Funciară nr. 55229 Iclod din domeniul public al Judeţului Cluj  în 
domeniul public al Comunei Iclod 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

8. Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public în 
domeniul privat al Județului Cluj, a unor construcții aflate în administrarea 
Muzeului Memorial Octavian Goga Ciucea 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-
economici ai obiectivului de investiții Construire instalație de tratare prin 
dezintegrare moleculară pentru valorificarea energetică a deșeurilor 
municipale din județul Cluj 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

10.  Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului general propriu 
al Judeţului Cluj pe anul 2023 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

11.  Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 22/2023 privind nominalizarea unor sume din bugetul local al 
Județului Cluj pe anul 2023 
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Inițiator – Alin Tișe – președinte 

12.  Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 21/2023 pentru aprobarea Programului privind obiectivele de 
investiții și lucrările de modernizare/reabilitare şi a Programului privind 
lucrări/servicii de întreținere și reparații a drumurilor județene în anul 2023 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

13.  Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 37 din 19 februarie 2018  pentru aprobarea indicatorilor 
tehnico-economici ai obiectivului de investiții din cadrul Proiectului 
“Reabilitarea și modernizarea clădirii atelierelor din cadrul Școlii Gimnaziale 
Speciale pentru Deficienti de Auz “Kozmutza Flóra”   

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

14.  Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 38 din 19 februarie 2018 privind  aprobarea Proiectului 
“Reabilitarea și modernizarea clădirii atelierelor din cadrul Școlii Gimnaziale 
Speciale pentru Deficienți de Auz „Kozmutza Flora” și a cheltuielilor legate de 
proiect   

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

15. Informare privind Rapoartele de activitate și indicatorii de 
perfomanță ai administratorilor întreprinderilor publice aflate sub autoritatea 
Consiliului Județean Cluj, pe semestrul I 2023 

16. Diverse 

* 
Dacă sunt situații de conflicte de interese, acestea trebuie anunțate la 

începutul şedinţei, deoarece se consemnează în mod obligatoriu în procesul-
verbal al şedinţei, iar consilierii județeni în cauză sunt obligaţi să se abţină de la 
participarea la adoptarea proiectelor de hotărâri în cauză, respectiv aceștia nu 
mai sunt luați în calcul pentru cvorumul necesar adoptării hotărârilor 
respective. 

Dacă sunt astfel de situații, vă rog să le precizați. 
Dl. Călin Tuluc: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 1. 
D-na Laura Chiorean: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 4. 
Dl. Alexandru Cordoș: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 3. 
Dl. Cristian Ciuta: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 11 (fost pct. crt. nr. 9B). 
Dl. Alin Tișe: 
 Vă rog, dacă mai sunt intervenții din partea dumneavoastră? 

Dacă nu mai sunt alte intervenții, atunci a rămas înregistrat tot ceea ce 
ați spus și vă propun să mergem mai departe cu derularea acestei ședințe. 

* 
 În conformitate cu prevederile art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, 
consilierii judeţeni aflați în conflict de interese au obligaţia să se abţină de la participarea la  
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adoptarea proiectelor de hotărârii care le-ar putea produce un folos material și sunt obligați să 
anunţe, la începutul şedinţei, interesul personal pe care îl au la adoptarea proiectelor de 
hotărâri respective.  
 Consilierii județeni care și-au anunţat abținerea de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri pentru situații de conflict de  interese nu mai sunt luați în calcul pentru 
cvorumul necesar adoptării hotărârilor cu privire la care acesta şi-a anunţat interesul şi nu au 
drept de vot la adoptarea acestor hotărâri. 
 În acest contex, recapitulativ, situația abținerilor de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri din această ședință este următoarea:  

1. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 1 avem 1 abținere, a domnului Călin Marin Tuluc; 
2.  La Proiectul de hotărâre nr. crt. 3 avem 1 abținere, a domnului Alexandru Cordoș; 
3.  La Proiectul de hotărâre nr. crt. 4 avem 1 abținere, a doamnei Laura Elena Chiorean; 
4. **La Proiectul de hotărâre nr. crt. 9 avem 1 abținere, a domnului Molhem Mohammad 

Bashar; 
5. *La Proiectul de hotărâre nr. crt. 10 avem 1 abținere, a doamnei Laura Elena Chiorean; 
6. *La Proiectul de hotărâre nr. crt. 11 avem 2 abțineri, a doamnei Laura Elena Chiorean și a 

domnului Cristian Ilie Ciuta; 
 
*D-na Laura Elena Chiorean a anunțat în timpul desfășurării ședinței faptul că nu participă la 
dezbaterea şi votarea proiectelor de hotărâri înscrise în Ordinea de zi la pct. crt. nr. 10 (fost pct. 
crt. nr. 9A) și la pct. crt. nr. 11 (fost pct. crt. nr. 9B). 
**Dl. Molhem Mohammad Bashar a anunțat în timpul desfășurării ședinței faptul că nu 
participă la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în Ordinea de zi la pct. crt. nr. 
9. 

* 
 Dacă legat de ordinea de zi mai sunt intervenții? 

Dacă nu sunt intervenții, vă propun să parcurgem punctele de pe 
ordinea de zi, astfel: 

 
1. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind modificarea și 

completarea Hotărârii Consiliului Judeţean Cluj nr. 149/2021 pentru 
aprobarea Studiului de oportunitate, a modalității de atribuire a 
Serviciului public de transport județean de persoane prin curse regulate 
și a documentației de atribuire a Contractului de delegare a gestiunii 
serviciului public de transport județean de persoane prin curse regulate, 
în Judeţul Cluj, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate 
nominalizată în vederea avizării. 
 

 Rog Comisia de specialitate nr. 1 să prezinte avizul. 
 

Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Comisia nr.  1 acordă aviz favorabil. 
D-na Laura Chiorean: 
 Domnule președinte, la momentul la care am spus că mă voi abține la 
dezbateri și la vot, era și punctul nr. 10 (fost pct. crt. nr. 9A), mă scuzați, am spus 
doar punctul nr. 4, dar mă abțin la dezbateri și la vot și la pct. crt. nr. 10 (fost pct. 
crt. nr. 9A). Vă mulțumesc!  
Dl. Alin Tișe: 
 Da, sigur! Am notat! 
D-na Laura Chiorean: 
 Deci mă abțin la dezbateri și la vot la pct. crt. nr. 4 și la pct. crt. nr. 10 (fost 
pct. crt. nr. 9A). Mulțumesc! 
Dl. Bashar Molhem: 
 Domnule președinte am intrat cu o mică întârziere în ședință, vă rog să 
înregistrați și prezența mea. De asemenea, doresc să anunț faptul că nu 
particip la dezbateri și la vot la punctul nr. 9 de pe ordinea de zi. Mulțumesc! 
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Dl. Alin Tișe: 
 Sigur! 

* 
Având în vedere faptul că între timp s-a conectat și domnul Bashar Molhem, vom 

proceda la înregistrarea prezenței acestuia.  
În urma înregistrării, constat că din totalul celor 37 de membri în funcţie care compun 

Consiliul Judeţean Cluj, sunt prezenţi 35 de membri, fiind îndeplinite prevederile legale pentru 
buna desfăşurare a lucrărilor şedinţei.  

În acest moment absentează domnul Marius Mînzat și domnul Călin Cosma. 
* 

Dl. Alin Tișe: 
Aici am de făcut un amendament și anume: 
Ulterior aducerii la cunoştinţă publică a Proiectului de hotărâre pentru 

modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Judeţean Cluj nr. 149/2021 
privind aprobarea Studiului de oportunitate, a modalității de atribuire a 
Serviciului public de transport județean de persoane prin curse regulate și a 
documentației de atribuire a Contractului de delegare a gestiunii serviciului 
public de transport județean de persoane prin curse regulate, în Judeţul Cluj, 
prin adresa nr 46379/24.08.2023 înregistrată la Consiliul Județean Cluj sub nr. 
34641/28.08.2023, cu privire la procedura organizată în vederea încheierii 
contractului având ca obiect Delegarea serviciului de transport județean de 
persoane la nivelul județului Cluj-Lotul 44,  Consiliul Național de Soluționare a 
Contestațiilor  comunică Decizia C.N.S.C. nr. 1960/C4/2078/23.08.2023 și obligă 
autoritatea contractantă la reevaluarea propunerii tehnice depusă de Fany 
Prestări Servicii SRL ” cu privire la modalitatea de îndeplinire a graficului de 
circulație pentru traseul nr. 100, în condițiile în care în propunerea tehnică a 
prevăzut pentru acest traseu un singur autobuz.” 

Astfel, în considerația notificării primite de la Consiliul Național de 
Soluționare a Contestațiilor, apreciem necesară şi oportună modificarea 
proiectului de hotărâre în cauză conform prezentului amendament, după cum 
urmează: 
 
Nr. 

crt
. 

Forma existentă Forma propusă Motivație 

1 Art. I pct. 1 . 

”1. La Anexa nr. 3 
”Programul de 
transport public de 
persoane prin curse 
regulate în Județul 
Cluj” se modifică 
pozițiile cod traseu T 
006, T 010,  T 023, T 
053, T 054, T 055, T 
092, T 094, T 095, T 
096, T 097, T 098, T 
123, conform Anexei 
nr. 1.” 

Art. I pct. 1 . 

”1. La Anexa nr. 3 
”Programul de 
transport public 
de persoane prin 
curse regulate în 
Județul Cluj” se 
modifică pozițiile 
cod traseu T 006, T 
010,  T 023, T 053, T 
054, T 055, T 092, T 
094, T 095, T 096, T 
097, T 098, T 100  și 
T 123 conform 
Anexei nr. 1.” 

Urmare Deciziei C.N.S.C. nr. 
1960/C4/2078/ 23.08.2023 se 
impune modificarea nr. de 
autovehicule aferente 
traseului T100 de la unu la 
două autovehicule. 

Acest fapt presupune 
modificarea pct 1 al art. I prin 
introducerea  în conținutul 
acestuia a sintagmei ”T 100” 
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2 Anexa nr. 1 Anexa nr. 1 se 
modifică prin 
introducerea unei 
noi poziții care 
conține Traseul 
T100, fapt ce 
presupune 
înlocuierea 
acesteia cu anexa 
la Amendament  

Urmare Deciziei C.N.S.C. nr. 
1960/C4/2078/ 23.08.2023 se 
impune modificarea nr. de 
autovehicule aferente 
traseului T100 de la unu la 
două autovehicule. 

Acest fapt presupune 
modificarea anexei nr. 1 la 
proiect, prin introducerea unei 
noi poziții care conține Traseul 
T100 

Anexe amendament: 
- Anexa nr. 1 la Proiectul de hotărâre, modificată;  
- Decizia Consiliul Național de Soluționare a Contestațiilor  nr. 

1960/C4/2078/23.08.2023, înregistrată la Consiliul Județean Cluj sub nr. 
34641/28.08.2023 
 
Supun la vot amendamentul propus de mine anterior, vă rog să pregătiți 

votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 

de videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 31 voturi “pentru” și 4 

membri nu au votat, astfel că amendamentul a fost aprobat, fapt ce 
presupune modificarea corespunzătoare a anexei nr. 1 la proiectul de hotărâre. 

* 
Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  

Dl. Ionuț Florea: 
 Bună ziua domnule președinte, aș avea eu o intervenție, dacă se poate? 
Dl. Alin Tișe: 
 Vă rog! 
Dl. Ionuț Florea: 

Aș vrea în primul rând să mulțumesc colegilor din Compartimentul 
Autoritatea Județeană de Transport, că în urma sesizării mele din ședința din 
luna iulie 2023, au făcut demersurile necesare astfel încât toate companiile 
care operează rute de transport intrajudețean să îndeplinească cerințele legale 
pentru a putea emite bilete gratuite pentru persoanele cu handicap. E un 
lucru bun, astfel sunt optimist că și următoarele propuneri vor fi primite pozitiv 
și se vor face demersuri pentru a deveni realitate. 
Dl. Alin Tișe: 

Speranța moare ultima! 
Dl. Ionuț Florea: 

Da! Sunt convins că sunt propuneri care sunt de bun simț, sunt normale 
și cumva sunt prevăzute și în caietul de sarcini. Primul lucru de care aș vrea să 
vorbesc e posibilitatea ca, călătorii să poată achiziționa bilete cu cardul. Nu știu 
dacă există vreo rută pe care acest lucru e posibil, însă știu că sunt rute pe care 
nu se poate achiziționa biletul de transport cu cardul. Pe lângă faptul că 
această facilitate e deja un normal al zilelor noastre, este și o obligație legală ce 
rezultă din lege, dar și din caietul de sarcini, unde ni se zice că operatorul de 
transport trebuie să asigure dotarea autobuzelor destinate serviciului cu 
aparate de marcat electronic fiscal, cititor de carduri. Deci există cadrul legal 
pentru chestia aceasta și e un lucru normal, suntem obișnuiți să plătim cu 
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cardul oriunde. Aș avea rugămintea către aparatul de specialitate să verifice 
acest aspect împreună cu operatorii și eventual să urmărească implementarea 
cât mai rapidă a posibilității, astfel încât cetățenii să beneficieze de această 
modalitate de plată. Sunt acum aplicații care se instalează pe mobil și se poate 
face încasarea, deci investițiile din partea operatorului sunt minime.  

O altă problemă pe care doresc să o aduc în atenția dumneavoastră, 
este legată de faptul că sunt anumite curse care la orele de vârf nu reușesc să 
ia toți oamenii din stații. De exemplu, la Câmpia Turzii, la cursa de ora 8.15 și 
cursa de ora 9.30 sunt oameni care rămân pe lângă mijlocul de transport și 
trebuie să găsească altceva. Poate mai sunt și alte curse. Ar trebui, tot așa, 
printr-un dialog între aparatul de specialitate și operatorii de transport să se 
găsească metoda potrivită sau soluția potrivită astfel încât să nu mai fie 
oameni care să nu reușească să prindă autobuzul și să rămână în stație, să fie 
forțați să caute alte variante de transport. Fie poate un mijloc de transport mai 
mare, fie poate să se mai introducă o cursă după 10 minute de la cea care e 
foarte aglomerată, dacă avem o cursă aglomerată la ora 8.15, să mai bage o 
cursă la ora 8.25. Mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 

Părerea dumneavoastră este să intre astăzi pentru a modifica programul 
sau doar legat de plată, astăzi, acum? 

Concret, la proiectul pe care îl avem astăzi, propuneți ceva sau doar în 
perspectivă? 
Dl. Ionuț Florea: 

În perspectivă, erau pur și simplu niște lucruri care ar fi bine să fie 
rezolvate, nu este legat specific de proiectul de astăzi, pentru că partea cu 
cardul oricum e prevăzută în caietul de sarcini, numai trebuie să ne asigurăm 
că e implementată, iar partea a doua, de a acoperi acele curse care nu reușesc 
să transporte toți cetățenii, probabil e un demers de mai lungă durată și 
trebuie discutat și cu operatorii de transport. 
Dl. Alin Tișe: 
 Legat de proiectul de astăzi, nu aveți o propunere concretă acum? 
Dl. Ionuț Florea: 
 Acum, nu! 
D-na Marinela Marc: 
 Domnule președinte, am o rugăminte, amintiți-le colegilor că toate 
posibilele subiecte, care nu au legătură cu proiectul ordinii de zi, să le discutăm 
la Diverse, pentru că de fiecare dată vorbim în general despre subiectul 
respectiv și nu sunt propuneri pertinente și discuții la proiectul de pe ordinea 
de zi. Avem și punctul Diverse, unde putem să discutăm tot ce e de interes 
pentru județ, pe absolut orice domeniu de activitate. Mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă mai sunt intervenții? ... Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la 
vot proiectul de hotărâre analizat, împreună cu amendamentul aprobat cu 
mențiunea că vom utiliza votul electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 
 În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru” și 2 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre 
privind modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Judeţean Cluj nr. 
149/2021 pentru aprobarea Studiului de oportunitate, a modalității de atribuire 
a Serviciului public de transport județean de persoane prin curse regulate și a 
documentației de atribuire a Contractului de delegare a gestiunii serviciului 
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public de transport județean de persoane prin curse regulate, în Judeţul Cluj, 
acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 171 

 
* 

*         * 
 

2. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea Strategiei 
judeţene de dezvoltare a serviciilor sociale în județul Cluj pentru perioada 
2023-2030, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate 
nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 5 să prezinte avizul. 
 

D-na Violeta Mureșan: 
 Comisia nr.  5 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 

de videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 34 voturi “pentru” și 1  

membru nu a votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre 
privind aprobarea Strategiei judeţene de dezvoltare a serviciilor sociale în 
județul Cluj pentru perioada 2023-2030, acesta devenind   
 

           HOTĂRÂREA NR. 172 
 
* 

*         * 
 

3. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Judeţean Cluj nr. 211/26.11.2020 privind desemnarea 
reprezentanţilor Consiliului Judeţean Cluj în consiliile de administraţie ale 
unităţilor de învăţământ special aflate sub autoritatea Consiliului Judeţean 
Cluj, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate nominalizată 
în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 6 să prezinte avizul. 
 

Dl. Balla Francisc: 
 Comisia nr.  6 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
D-na Adela Dehenes: 
 Am o întrebare, poate pentru domnul Balla Francisc, eu am semnalat în 
comisie faptul că exista o eroare materială, la numele unei persoane membru 
în CA la Grădinița Specială, era vorba de d-na Gabriela Țibrea și a fost scris 
Țiblea. Nu am observat dacă s-a corectat, dacă nu s-a corectat, vă rog să se 
corecteze. 



 

11 

 

Dl. Alin Tișe: 
Doamna secretar general al județului spune că știe și o să se corecteze 

când printăm forma finală a hotărârii. Se cunoaște problema... 
D-na Adela Dehenes: 

Mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 

În regulă! Dacă mai sunt alte intervenții? 
Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 

analizat, cu mențiunea că vom utiliza votul electronic secret. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei 

online de videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 34 voturi “pentru” și 1 

membru nu a votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre 
pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Cluj nr. 211/26.11.2020 privind 
desemnarea reprezentanţilor Consiliului Judeţean Cluj în consiliile de 
administraţie ale unităţilor de învăţământ special aflate sub autoritatea 
Consiliului Judeţean Cluj, acesta devenind 

 
     HOTĂRÂREA NR. 173 

 
* 

*         * 
 

4. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind asumarea responsabilității 
implementării Programului pentru școli al României în perioada 2023 – 
2029, la nivelul Județului Cluj, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de 
specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 6 să prezinte avizul. 
 

Dl. Balla Francisc: 
 Comisia nr.  6 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dl. Mihai Iepure: 
 Domnule președinte, o scurtă intervenție, dacă-mi permiteți?. 
Dl. Alin Tișe: 

Da! Vă rog! 
Dl. Mihai Iepure: 

Domnule președinte, trebuie să vedem cum vom desfășura acest 
program și în continuare, ce cred că ar fi important, dacă putem să prioritizăm 
producătorii locali și lanțuri scurte de aprovizionare în acest program, astfel 
încât produsele să fie de bună calitate și cât mai proaspete. 
Dl. Alin Tișe: 

Concret, ce anume ați vrea să se propună ca și modificare? 
Dl. Mihai Iepure: 

Nu trebuie să modificăm proiectul, ci în implementarea lui, dacă putem 
să implementăm partea de lanțuri scurte de aprovizionare ale producătorilor 
Dl. Alin Tișe: 

Da! Mă tem că dacă nu avem o prevedere explicită, va rămâne... 
Deci, nu văd cum am putea să aplicăm, dacă nu e prins niciunde... 
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Mai este și un Ordin al ministrului, care ne stabilește criteriile și 
procedura, ca să nu mai avem noi în plus, față de ce emitem noi astăzi. Doar în 
limitele acestea putem să.... 
Dl. Mihai Iepure: 

În acel Ordin, din ce știu, pot primi puncte suplimentare cei din lanțul 
scurt de aprovizionare 
Dl. Alin Tișe: 

O să vedem, o să transmitem la comisia respectivă și o să vedem, exact 
propunerea ca în criteriile de evaluare, să se țină cont și de varianta scurtă de 
aprovizionare și punctajul. Să vedem cum pot membri comisiei... 

O să transmitem asta comisiei! 
Dl. Mihai Iepure: 

Mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă mai sunt alte propuneri? 
Dl. Călin Cosma: 

Bună ziua domnule președinte, Călin Cosma sunt, vă rog să înregistrați și 
prezența mea, am avut ceva probleme cu internetul, acum m-am reconectat. 
Mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 

În regulă! 
* 

Având în vedere faptul că între timp s-a conectat și domnul Călin Cosma, vom proceda 
la înregistrarea prezenței acestuia.  

În urma înregistrării, constat că din totalul celor 37 de membri în funcţie care compun 
Consiliul Judeţean Cluj, sunt prezenţi 36 de membri, fiind îndeplinite prevederile legale pentru 
buna desfăşurare a lucrărilor şedinţei.  

În acest moment absentează domnul Marius Mînzat. 
* 

Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 
analizat, cu mențiunea că vom utiliza votul electronic secret. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei 
online de videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 34 voturi “pentru” și 2 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind asumarea responsabilității implementării Programului pentru 
școli al României în perioada 2023 – 2029, la nivelul Județului Cluj, acesta 
devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 174 

 
* 

*         * 
 

5. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Judeţean Cluj nr. 18/2019 privind aprobarea unor măsuri în 
vederea înscrierii în evidenţele de cadastru şi carte funciară a dreptului de 
proprietate a Județului Cluj asupra imobilelor expropriate pentru realizarea 
lucrării de utilitate publică „Aeroportul Internaţional Cluj-Napoca - Pista de 
decolare - aterizare 3500 m”- Etapa I și II, cu mențiunea că a fost analizat în 
comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 4 să prezinte avizul. 
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Dl. Alexandru Cordoș: 
 Comisia nr.  4 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 

de videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 4 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre 
pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Cluj nr. 18/2019 privind 
aprobarea unor măsuri în vederea înscrierii în evidenţele de cadastru şi carte 
funciară a dreptului de proprietate a Județului Cluj asupra imobilelor 
expropriate pentru realizarea lucrării de utilitate publică „Aeroportul 
Internaţional Cluj-Napoca - Pista de decolare - aterizare 3500 m”- Etapa I și II, 
acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 175 

 
* 

*         * 
 

6. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind înscrierea unor 
componente ale infrastructurii tehnico-edilitare aferente sistemului 
public de alimentare cu apă și de canalizare în inventarul bunurilor din 
domeniul public al Judeţului Cluj, cu mențiunea că a fost analizat în 
comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 

Rog Comisia de specialitate nr. 4 să prezinte avizul. 
 

Dl. Alexandru Cordoș: 
 Comisia nr.  4 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 

de videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 35 voturi “pentru” și 1 

membru nu a votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre 
privind înscrierea unor componente ale infrastructurii tehnico-edilitare 
aferente sistemului public de alimentare cu apă și de canalizare în inventarul 
bunurilor din domeniul public al Judeţului Cluj, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 176 

 
* 

*         * 
 

7. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea trecerii 
imobilului înscris în Cartea Funciară nr. 55229 Iclod din domeniul public al 
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Judeţului Cluj  în domeniul public al Comunei Iclod, cu mențiunea că a fost 
analizat în comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 4 să prezinte avizul. 
 

Dl. Alexandru Cordoș: 
 Comisia nr.  4 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 

de videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 34 voturi “pentru” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind aprobarea trecerii imobilului înscris în Cartea Funciară nr. 
55229 Iclod din domeniul public al Judeţului Cluj  în domeniul public al 
Comunei Iclod, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 177 

 
* 

*         * 
 

8. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind trecerea din domeniul 
public în domeniul privat al Județului Cluj, a unor construcții aflate în 
administrarea Muzeului Memorial Octavian Goga Ciucea, cu mențiunea că 
a fost analizat în comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 

Rog Comisia de specialitate nr. 4 să prezinte avizul. 
 

Dl. Alexandru Cordoș: 
 Comisia nr.  4 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 

de videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 36 voturi “pentru”, astfel 

Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre privind trecerea din 
domeniul public în domeniul privat al Județului Cluj, a unor construcții aflate 
în administrarea Muzeului Memorial Octavian Goga Ciucea, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 178 

 
* 

*         * 
 

9. Punem în discuție Proiectul de hotărâre privind aprobarea indicatorilor 
tehnico-economici ai obiectivului de investiții Construire instalație de 
tratare prin dezintegrare moleculară pentru valorificarea energetică a 
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deșeurilor municipale din județul Cluj, cu mențiunea că a fost analizat în 
comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
D-na Elena Muscă: 
 Bună ziua, domnule președinte. Sunt câteva lucruri/aspecte care nu sunt 
abordate, direct, în documentația prezentată și aș vrea să știu dacă este cineva 
disponibil acum din personalul din Consiliul județean care a lucrat la asta sau 
de la firma care a întocmit documentația, pentru a le lămuri/a răspunde la 
câteva întrebări? Avem pe cineva? 
Dl. Alin Tișe: 

Nu avem în sală, dar vedem acum dacă poate să intre cineva de la 
Direcția de dezvoltare.  
D-na Elena Muscă: 
 Atunci pot să formulez întrebările acum sau să mai aștept să intre cineva 
în discuție cu noi... 
Dl. Alin Tișe: 

Spuneți ... Puneți întrebările... 
D-na Elena Muscă: 
 Întrebările privesc costurile de investiții, opțiunile analizate și soluția 
aleasă. Referitor la costurile de investiție, cum v-ați gândit să asigurați 
finanțarea investiției, din ce surse, care este proiecția și cine va opera 
tehnologia, la final ...? 
Dl. Alin Tișe: 
 Din cea ce am văzut eu în cuprinsul documentației, prețul pentru primul 
modul va fi undeva în jur de 12 milioane de euro, iar bani vor fi asigurați din 
bugetul propriu, prin finanțarea multianuală, pe o perioadă de trei ani. De 
altfel, prin rectificarea pe care o propunem, am și alocat o sumă de bani 
pentru acest obiectiv. Deci, plata aparaturii se face integral de către noi, prin 
contribuție proprie din bugetul local, prin finanțare multianuală, iar 
administrarea obiectivului o să fie făcută de Consiliul județean. Altă întrebare.  
D-na Elena Muscă: 
 Referitor la costurile totale cu investiția și operarea, cum vor impacta 
tariful pentru populație? Sunt prinse într-un plan tarifar? V-a suporta populația 
costul investiției și al operării? Aceste costuri se vor regăsi în tarifele care 
trebuie să le plătim pentru gestionarea deșeurilor?  
Dl. Alin Tișe: 
 În acest moment noi discutăm strict despre achiziționarea acestei 
instalații, care v-a valorifica, în totalitate, așa cum reiese din proiect, deșeurile 
care, în momentul de față, nu se valorifică și care sunt depozitate în celula 
ecologică. Acesta este obiectul acestui proiect. Dacă acest lucru v-a duce sau 
nu la scăderea tarifelor percepute populației rămâne de văzut. Noi ne dorim ca 
din valorificarea deșeurilor să producem bani, prin producerea de energie 
electrică, care poate fi introdusă în sistemul național sau să fie folosită de noi la 
anumite obiective, cum sunt școlile speciale, spitalele, etc. Vom vedea...  

Dorința noastră este să valorificăm, în totalitate, deșeurile și să producem 
energie, adică să facem din acestea bani. Ulterior, vom vedea dacă aceste 
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operațiuni vor afecta sau nu prețurile pe care operatorul de salubritate le 
practică la nivelul populației, pentru că noi vom gestiona această operațiune și 
nu un privat.  
D-na Elena Muscă: 

Am înțeles. Nu reieșea această informație. În studiu se vorbește de 
variante Consiliul județean - parteneriat public-privat sau concesionare, prin 
licitație... 
Dl. Alin Tișe: 
 ... ne dorim să valorificăm noi în ceea ce privește primul modul și în 
funcție de cea ce vom reuși să producem, o să decidem dacă trecem la 
următoarele module, pentru a crește capacitatea respectivei instalații.  
D-na Elena Muscă: 
 Deci aveți în vedere și dezvoltări ulterioare? 
Dl. Alin Tișe: 

Exact. Vreau să intrăm în această ultimă etapă de valorificare în 
integralitate a deșeurilor. Această fază era prinsă în Master-planul nostru de 
gestionare a deșeurilor până în anul 2030, ca obiect general al proiectului și 
câte vreme nu reușim să închidem acest ciclu, vom avea probleme la nesfârșit 
cu aceste deșeuri. Eu cred că prin această dorință a noastră de a valorifica 
chiar și ultima fracție de deșeuri, vom ajunge  să facem bani din asta, fapt care 
este o soluție optimă pentru acest moment. Din punct de vedere al bugetului, 
printr-un buget multianual și cu menținerea la noi a acestei surse de energie, 
respectiv de bani, cred că putem face această achiziție.  
D-na Elena Muscă: 
 Mulțumesc. Referitor la opțiunile analizate, în studiul de fezabilitate 
avem opțiunea cu proiect și cealaltă opțiune în care nu există proiect. Cea ce 
lipsește, din punctul meu de vedere, este comparația cu un proiect similar 
care folosește tehnologie similară și funcționează deja. Altfel, se poate înțelege 
că acest proiect este unic, respectiv că Consiliul județean reinventează  roata. 
.... Au fost luate în considerare și alte proiecte similare care funcționează și 
folosesc tehnologie identică ce utilizează deșeurile propuse-rezidurile de la 
stația de tratare și refuzul de la sortare?  
Dl. Alin Tișe: 

Nu știu dacă în România mai există astfel de tehnologii, dar la nivel 
european sunt utilizate, în anumite țări, astfel de tehnologii, dar fiind o 
tehnologie nouă nu au reușit nici ei să implementeze masiv. De obicei, s-a 
mers pe incinerare sau alte formule de transformare în energie termică, etc. 
Fiind o tehnologie nouă, nu știu să existe în România, dar în unele țări din 
Europa funcționează, sunt câteva orașe din Elveția și Anglia care folosesc deja 
acest sistem, dar nu aș vrea să greșesc și să spun că numai acolo există. Pot să 
mai fie și să nu știu eu. În România nu cunosc dacă există sau nu această 
tehnologie, care are poluare ”0” și care ne asigură certitudinea că vom putea să 
facem, realmente, o tratare și o valorificare exemplară a deșeurilor.    
D-na Elena Muscă: 

Din punctul meu de vedere ar fi trebuit oferite informații mult mai 
consistente. De fapt, nu sunt oferite deloc informații legate de funcționarea 
tehnologiei în altă parte. Mai mult decât atât, dumneavoastră spuneți că în 
România nu există așa ceva, poate în alte țări europene, dar nu poți să decizi să 
faci o investiție fără să intri într-o analiză de profunzime pe zona de ”imput” pe 
care l-am declarat, respectiv compoziția deșeurilor. Comportamentul 
cetățeanului din Anglia, Germania, etc, este diferit, iar alimentele consumate 
de aceștia determina compoziția și caracteristicile deșeurilor, și dacă se 
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pretează la o anumită tehnologie sau nu. Din cea ce am văzut în studiu, nu s-a 
făcut o astfel de analiză  de compoziție, și consider că sunt niște minusuri ... 
Dl. Alin Tișe: 

Vă întrerup pentru că eu nu vă înțeleg, doamna Muscă. Nu știu dacă 
doriți să nu facem proiectul sau doriți să facem simpozion .....  pentru că nu 
sunt de specialitate nici eu ca să vă pot răspunde la toate... Eu ...  
D-na Elena Muscă: 
 ... nu.... păi nu sunteți dumneavoastră specialist și de aceia am zis să 
discutăm cu cineva de specialitate .... Dumneavoastră... 
Dl. Alin Tișe: 

.... am apelat la o firmă de specialitate și vom apela tot la o firmă de 
specialitate pentru caietul(proiectul) tehnic. Dacă aș știi atât de multe, nu aș 
mai fi aici la Consiliul județean, aș fi printre miniștri, că aceștia sunt cei mai 
deștepți din tară. Deci, sunt doar la Consiliul județean...,  
D-na Elena Muscă: 
 Eu vă înțeleg, dar luăm o decizie..... 
Dl. Alin Tișe: 

.... vă dați seama că vreau să iasă un proiect bun și că nu vreau să dăm de 
gard cu el. Atât proiectul tehnic cât și execuția vor trebui să țină cont de toate 
aceste aspecte. Consultantul și cei care au lucrat la această propunere au 
motivat și justificat propunerea și am crezut că este suficient de lămuritor. 
Uitându-mă în studiul de fezabilitate văd că se spune unde s-au mai 
implementat astfel de proiecte și unde se mai aplică acest sistem. Este 
prevăzut asta undeva în studiu, dar vă înțeleg temerea. Putem avea temerea 
că ...  
D-na Elena Muscă: 
 Am citit studiul și .... până la urmă se ia o decizie importantă și sunt 
întrebări care mi-au venit citind. Dacă este viabil și sustenabil proiectul, dacă 
merită făcută investiția, pentru că sunt niște bani în spate. Sunt întrebări care 
vin automat. Legat de opțiunea analizată, în studiul de fezabilitate, varianta 
actuală este cea în care nu se întâmplă nimic și deșeurile sunt transportate la 
fabricile de ciment pentru a fi ... În acest moment, eu nu știu să avem inclus în 
fluxul deșeurilor această componentă de transport și de ardere a deșeurilor la 
fabrici de ciment. Există astfel de costuri ascunse pentru județ? ... și dacă 
răspunsul e da, care este valoarea și periodicitatea acestora? E o întrebare 
firească, de ce au fost puse....   
Dl. Alin Tișe: 

O să transmit colegilor de la Direcția dezvoltare întrebările la care nu va 
pot răspunde acum. 
D-na Elena Muscă: 

... pentru că în analiza soluțiilor, în situația actuală, nu avem prevăzut 
transportul de deșeuri pentru a fi.... 
Dl. Alin Tișe:   

... pentru că e cea mai eficientă modalitate, din punct de vedere al 
analizei, asta e soluția dată. O să vă răspundă colegii mei.  
D-na Elena Muscă: 
 Ar mai fi fost indicat să avem în analiza opțiunilor și faptul că această 
tehnologie a fost testată undeva, adică să vedem dacă această tehnologie a 
fost testată cu succes undeva, nu să o testăm noi, pe banii clujenilor. 
Dl. Alin Tișe: 
        Deci în Danemarca și Suedia, îmi spun colegii mei, există în mod clar astfel 
de tehnologii în care deșeurile sunt incinerate sau... Îmi spun colegii asta ... 
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D-na Elena Muscă: 
.. Danemarca și Suedia folosesc deșeuri curate și în cantități foarte mari 

pentru a produce .. Danemarca a ajuns chiar să și importe astfel de deșeuri. 
Noi vorbim de o propunere de 25000 tone de deșeuri reziduale. Sunt foarte 
multe întrebări care au apărut, chestiuni care ridică semne de întrebare legate 
de viabilitatea și chiar necesitatea acestui proiect. Nu consider că s-a răspuns, 
prin studiul de fezabilitate, la întrebările firești, pe care să poți să-ți bazezi 
decizia. Mai mult decât atât, din cea ce știu eu și am citit, tehnologia în sine, 
pentru că până la urmă e vorba de ardere chiar dacă îi spunem dezintegrare 
moleculară sau piroliză, sunt nuanțe, presupune tot o ardere, astfel că este 
controversată în ziua de astăzi, și nu este susținută sau recomandată de 
Uniunea Europeană, cauză din care nu sunt fonduri nerambursabile în acest 
sens.  

Efectiv, studiul, așa cum este făcut, din punctul meu de vedere, nu oferă 
o garanție că instalația va funcționa în parametrii descriși, 25000 tone, deșeuri       
le utilizate sunt refuzurile, etc. Există riscul să ne ducem spre deșeurile care pot 
fi reciclate, cantități mari, să ajungem poate și la importuri, or este o situație în 
care costurile ar trebui analizate sub toate aspectele, ca să putem trage 
concluzia dacă este benefic sau nu.  

Și apoi avem situația actuală. Așa cum a fost gândit și proiectat sistemul 
de management integrat al deșeurilor, ar trebui să ajungem la creșterea 
calității și cantității deșeurilor reciclabile, care să fie în cantități mari și 
suficiente, și să reducem cantitatea deșeurilor depozitate, astfel încât, efectiv, 
să atingem ținta care a fost gândită prin acest proiect, la mai puțin de 10% 
deșeuri depozitate. Cea ce lipsește acum este cea ce am spus și declarat: o 
organizare mai bună și voință politică. Supercom trebuie să-și facă treaba și 
astfel vom putea să ajungem, cu cea ce avem acum, la cantități mai mari de 
deșeuri reciclate. 
Dl. Alin Tișe: 

Clar. Tot voință politică e și acolo când jumătate din populație nu-și 
plătește gunoiul produs. 
D-na Elena Muscă: 
 Este...UAT-urile... 
Dl. Alin Tișe: 

De șase luni au fost colectare deșeurile în tot județul și nici un clujean nu 
a plătit acest serviciu.. Și asta e tot voință politică. 
D-na Elena Muscă: 
 UAT-urile au la dispoziție pârghii legislative... 
Dl. Alin Tișe: 

Și faptul că nimeni nu-și va permite să amendeze cetățenii pentru că nu 
plătesc gunoiul, precum și faptul că nimeni nu-și permite să deschidă patru 
sute de mii de procese împotriva acelora care nici măcar nu au încheiat 
contract, e tot voință politică. Așa este... Numai că viața este altfel decât cea ce 
citiți dumneavoastră de pe prompter. Este cu totul diferită, altfel.  
D-na Elena Muscă: 
 Este...Oamenii își doresc... 
Dl. Alin Tișe: 

Cum îi obligați dumneavoastră pe oameni să plătească, dacă nu vor 
asta? Prin voință politică? Cum? 
D-na Elena Muscă: 
 Nu-i obligăm.... 
 



 

19 

 

Dl. Alin Tișe: 
Gunoiul a fost ridicat, dar.... 

D-na Elena Muscă: 
 Oamenii vor plăti dacă vor vedea că este un serviciu de calitate. 
Presiunea și voința politică trebuie să o îndreptăm către Supercom. Haideți să 
nu punem cetățenii înainte, avem niște responsabilități....  
Dl. Alin Tișe: 

Nici la Supercom nu este voință politică, după cum știți, pentru că veniți 
din mediul privat...Ce voință politică pot să aplic eu la o firmă privată? Pot doar 
să.... 
D-na Elena Muscă: 
 Să-și îndeplinească obligațiile.  
Dl. Alin Tișe: 

Să urmăresc respectarea contractului și dacă nu o fac, să plece acasă. 
Cam asta e, pentru mine e simplu. 
D-na Elena Muscă: 

Să-și îndeplinească obligațiile din contract. Exact, fără ...  
Dl. Alin Tișe: 

Dar asta nu e voință politică ...spuneți asta ca și cum eu nu aș avea voință 
politică să rezolv problema asta și asta, evident, că e deranjant. 
D-na Elena Muscă: 
 Vorbeam de o voință politică generală. Nu m-am referit la 
dumneavoastră. 
Dl. Alin Tișe: 

Deci generală.... 
D-na Elena Muscă: 
 Da, toate UAT-urile sunt responsabile. Noi, Consiliul județean avem strict 
doar CMID.... 
Dl. Alin Tișe: 

Știți prea bine că tocmai de aceia am făcut acel ADI pentru a implica cât 
mai mult primarii în luarea deciziilor pe care le consideră oportune, în interesul 
comunităților lor, iar noi avem rolul de a coordona, dar primarii decid, până la 
urmă, în interesul comunităților lor. Eu cred că e o chestiune de timp până 
când lucrurile vor intra într-o fază de normalitate, pentru că deja se observă o 
îmbunătățire, sunt tot mai puține comune cu primari nemulțumiți, s-a început 
să se cântărească acolo unde au fost probleme. Desigur că sunt încă multe 
probleme în anumite zone. Sunt multe asociații de proprietari care încă nu au 
plătit gunoiul pentru perioada de 6 luni în care deșeurile au fost ridicate ... Am 
cerut la ADI să ... Sunt 300-400 de asociații care nu au plătit nimic pentru 
perioada în care Supercom a dus gunoaiele. Deloc...Înțelegeți?.... Deci 
discutăm ... 
D-na Elena Muscă: 

...știu și putem să discutăm asta la diverse, pentru că am discutat la 
ultima ședință aspectele acestea și este și vina Supercom-ului aici... 
Dl. Alin Tișe: 

Problemele nu se pot rezolva decât printr-un efort comun cu primarii și 
cu consilierii locali... Sunt de acord cu dumneavoastră și asta și facem în fiecare 
zi, încercăm să ajutăm. ADI-ul e în fiecare zi pe teren, și-au împărțit județul 
pentru a ține legătura permanent cu primarii, dar avem doar șase angajați 
acolo și pentru a compara, Bistrița are 30 și ceva de angajați la ADI, asta ca să 
vă dați seama de diferențe, iar noi suntem un județ mult mai mare. Avem așa 
puțini angajați la ADI pentru că nu a fost aprobat un buget suficient, deoarece 
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sunt și acum primari care nu și-au plătit contribuția anuală la ADI și atunci 
efortul de a susține ADI-ul a rămas pe umerii Consiliului județean și a 
Municipiului Cluj-Napoca. Și așa mai departe. Sunt multe....   
D-na Elena Muscă: 
 Vorbim de ADI care face o monitorizare, iar UAT-urile ar trebui să-și facă 
treaba în comunitățile lor, pentru că este treaba lor... 
Dl. Alin Tișe:  

...de acord. Important că știm unde sunt probleme și am identificat și 
soluții. Lucrurile sunt spre bine, așa simt eu că relațiile cu primarii au început 
să intre într-un normal, iar relațiile cu cetățenii la fel. A crescut și gradul de 
contractare, astfel că sper să intrăm într-o situație normală. Nu există altă 
soluție decât aplicarea contractului. Eu nu mai discut cu nimeni, pentru că 
trebuie că și unii și alții să respecte contractul. Firma trebuie să facă cea ce s-a 
obligat, iar dacă nu o face, să plece, iar cetățenii să plătească, dacă se duce 
gunoiul, iar dacă nu plătesc, firma să-i acționeze în instanță pentru a-și 
recupera banii pentru gunoiul dus. Asta e, fiecare parte să-și respecte 
obligațiile din contract. Asta e părerea mea.  

Iar noi, Consiliul județean trebuie să monitorizăm ca lucrurile să se 
întâmple conform contractului, pentru că altfel vom fi acuzați de subiectivism. 
Or eu nu vreau să fac așa ceva. Dacă nu-și fac treaba, să vină alții. Simplu.  

Revenind la subiect, o să vă dăm toate răspunsurile la întrebările pe are 
le-ați formulat și la care nu am putut să vă răspund. O să revenim cu explicații 
clare din partea celor care au realizat studiul.  
D-na Elena Muscă: 

Da. Concluzia este că studiul necesită a fi completat cu mai multe 
analize. La nivelul la care este acum, nu oferă claritate în cea ce privește soluția 
și viabilitatea acesteia, nici ca răspunderi... Plus, cea ce spuneam mai devreme, 
eforturile ar trebui îndreptate și susținute spre a ne atinge ținta stabilită, prin 
colectarea separată, cea ce spuneam mai devreme. Propunerea mea este, 
dacă luați în considerare aspectele pe care le-am semnalat, de amânare a 
acestui proiect, pentru a fi completat, astfel încât să răspundă la întrebările 
ridicate.  
Dl. Alin Tișe: 

Mulțumesc. Am reținut punctul dumneavoastră de vedere ...  
D-na Adela Corina Dehenes: 

...dacă îmi permiteți!  
Dl. Alin Tișe: 

Imediat, pentru că mai era cineva care dorea să intervină. 
Dl. Horea Dorin Chirteș:  
 Domnule președinte, vreau să intervin pentru a aduce la cunoștință 
faptul că, încă din anul 2014, acest gen de tehnologie funcționează foarte bine 
în Munchen. Am avut ocazia să vizitez un astfel de centru și atunci părea 
destul de greu de realizat în România. De aceia eu salut idea de a implementa 
genul acesta de tehnologie. În momentul în care intra gunoiul în centrul 
respectiv, din centrul ieșeau doar lucruri care generau beneficii pentru 
comunitatea respectivă și vorbesc aici de compost pentru plante și de energie 
termică pentru jumătate din instituțiile din oraș. Centrul era poziționat lângă 
aeroport și noxele rezultate erau 0, pentru că funcționa un filtru și era 
administrat chiar de persoana care a inventat acel filtru.  

La momentul respectiv, autoritățile din Cluj au discutat problema și se 
gândeau la implementarea acestui gen de instalație care să folosească 
gunoiul ca materie primă pentru producerea de energie.  
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Deci, eu salut această idee, dar este importat și cea ce spune colega 
noastră legat de verificarea altor centre care folosesc genul acesta de 
tehnologie. Este un  prim pas de care eu mă bucur și vă felicit.  
Dl. Alin Tișe: 

Da, mulțumesc. Vă propun să mergem mai departe cu acest proiect, .... 
D-na Adela Corina Dehenes: 

Aș vrea, totuși, să mai punctăm ceva, domnule președinte.. Pentru 
nespecialiști... 
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog. 
D-na Adela Corina Dehenes: 

Eu cred că sunteți foarte tentat să scăpăm de gunoaie, pentru toate 
motivele pe care le-ați menționat anterior, dar este vorba mai mult decât atât, 
și anume este vorba de înființarea unei entități, pentru că ați menționat  
anterior, că tehnologia o să fie gestionată public. Știu că aveți majoritatea 
necesară care poate decide cu privire la această investiție, dar nu știu care este 
maturitatea legislativă pentru ca un astfel de actor să funcționeze în domeniul 
energiei în acest moment. Este discutabil și faptul de a folosi energia pentru 
uzul instituțiilor proprii, în condițiile în care, pe înțelesul tuturor, noi, în Consiliul 
județean nu putem folosi nici măcar serviciile firmei noastre de pază și 
protecție, pentru că este o piață liberă, la fel cum este și piața energetică.  

Deci sunt foarte multe aspecte în care dacă ne lăsăm furați de motivația 
de a scăpa de gunoaie, pentru că crește acel munte de gunoaie deoarece 
gunoiul nu este sortat și procesat corect, dar nu vrea să intre în astfel de detalii. 
Noi vrem acum să înființăm încă o entitate publică, care va fi manageriată de 
nu știu cine. Nu știu dacă avem în țară personal care să fie capabili să lucreze și 
să proceseze cu o astfel de instalație nouă, din punct de vedere tehnologic.  

Sunt niște chestiuni care dacă ar fi atât de simple și atât de bine de 
rezolvat, ar fi cu siguranță mult mai multe astfel de centre decât există acum 
în Europa și în lume. Nici în SUA nu este foarte interesantă idea. în China sunt 
foarte multe dezbateri serioase, dacă este eficientă, dacă poluează, dacă 
combustia în sine a deșeurilor este cea ce își dorește societatea acolo. Sunt 
lucruri pe care oamenii trebuie să le înțeleagă în Cluj și mi se pare că mergem 
pe repede înainte. Cum spuneam, motivația e simplistă că vom arde gunoiul, 
vom face combustie moleculară și așa mai departe, și se bagă sub preș foarte 
multe aspecte care nu sunt lămurite. 
Dl. Alin Tișe: 
 Bun, idea e că dacă am șapcă, întreb de ce am șapcă, dacă nu am, întreb 
de ce nu am... Dacă vrem să scăpăm de gunoaie, întrebăm de ce vrem să 
scăpăm,  dacă nu scăpăm de gunoaie, întrebăm de ce nu avem soluții la asta... 
D-na Adela Corina Dehenes: 

...nu e vorba de gunoaie, este vorba de piața energetică. Despre asta e 
vorba... 
Dl. Alin Tișe: 

Până la urmă ... dacă noi vom produce și introduce în sistem energie și 
vom primi bani pentru asta, nu înseamnă că valorificăm într-o formă sau alta 
energia? Că o primești direct sau primești bani pentru ea sau kilowați pe care 
îi folosești, nu înseamnă că aceiași energie pe care o introduci în sistem e a ta? 
Despre ce vorbim aici, că doar nu suntem copii... 
D-na Adela Corina Dehenes: 

Bineînțeles că nu, dar noi inventăm acum o entitate cu obiectul muncii 
energia în cadrul Consiliului județean. Nu știu dacă ne poate răspunde colegul 
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Chirteș, dar în Europa astfel de centre sunt operate privat, cu niște planuri de 
management, cu costuri anticipate, calculate, poate și cu împrumuturi pentru, 
că sunt sume foarte mari, și verificările sunt foarte riguroase...  
Dl. Alin Tișe: 

Deci, asta înseamnă că avem anumite interese ascunse, despre care nu 
știe nimeni, numai noi, și așa mai departe. 
D-na Adela Corina Dehenes: 
 Tot ce se poate.  
Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Domnule președinte.... dacă îmi permiteți și mie să intervin...  
Dl. Alin Tișe: 

Așa este. Repet, dacă nu gândeam o soluție definitivă pentru a rezolva 
această problemă ... În mod evident, vă luăm acum din obiectul muncii, pentru 
că este frumos să zici, în fiecare zi, că gunoaiele sunt acolo pentru că nu-și face 
treaba factorul politic, care este iresponsabil și care este așa și așa... 

Acum noi am găsit o soluție ca să rezolvăm definitiv o problemă a 
tuturor, pentru că eu pot pleca de aici și să vină altcineva, dar soluția și 
rezolvarea definitivă a problemei rămâne. Despre asta este vorba. Acum, să ne 
limităm la a vedea totul într-o competiție cu o persoană care ocupă o  
vremelnic poziția de președinte, nu mi se pare corect. Eu pot să vă înțeleg și 
am încercat să manifest îngăduință foarte mare legat de grupul USR, dar 
aveam alte mă așteptări la acest proiect, care vine cu producere de energie 
verde și care nu este inventat de mine și funcționează în Europa, unde s-au 
implementat astfel de proiecte mai demult. Chiar și în Europa, deși au avut 
decizii de colectare selectivă, nu s-a reușit întru totul să adune selectiv. Sunt și 
acum țări în Europa în care nu se adună selectiv și nimeni nu-i blamează pe 
oameni, și așa mai departe. Trebuie să vedem realitatea așa cum este...  
D-na Adela Corina Dehenes: 
 Domnule președinte, sunteți .....   să luați o astfel de decizie pentru că 
gestionarea deșeurilor este proastă. 
Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Domnule președinte....Tocmai pentru că ați venit cu un proiect 
extraordinar, USR-ul .... 
Dl. Alin Tișe: 

În regulă... Vă dau cuvântul, domnule Sămărtean. Vă rog. 
Dl. Iuliu Sămărtean: 

În primul rând, ca și consilier județean, susțin în totalitate proiectul pe 
care dumneavoastră l-ați propus azi pe ordinea de zi. Cei de la USR, cum sunt 
familiarizați cu aspecte de genul acesta de a lua cuvântul fiecare, pe rând, fac 
concurs între ei care să vorbească cel mai mult în plenul Consiliului județean, 
astfel că vin și spun tot felul de, hai să nu le spun neapărat aberații, dar nu vin 
cu o propunere concretă. Au povestit, de circa o jumătate de oră povești, spuse 
de cele două colege ale noastre, dar nu au propus nimic. 
D-na Elena Muscă: 

Cu tot respectul, eu nu am povestit povești, ci am pus întrebări foarte 
clare privind anumite neclarități. Am solicitat informații suplimentare.  
Dl. Iuliu Sămărtean: 
 ....ați povestit... dar nu ați venit cu nici o propunere. Ați venit cu vreun 
amendament la proiect?  
D-na Elena Muscă: 

Da. Domnule Sămărtean, am propus amânarea proiectului pentru a fi 
completat cu informațiile solicitate.  
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Dl. Iuliu Sămărtean: 
 În regulă. Ați propus amânarea proiectului .... iar în rest ați povestit ....  
Dl. Alin Tișe: 
 Doamna Muscă, haideți să nu-l întrerupem pe colegul nostru, deoarece 
pe dumneavoastră nu v-a întrerupt nimeni. V-am ascultat cu atenție, mai mult 
decât aș fi bănuit că am. Haideți să-l ascultăm și pe domnul Sămărtean până 
la capăt. 
Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Domnule președinte, reiterez cea ce am spus: susțin în totalitate 
proiectul pe care dumneavoastră l-ați propus azi pe ordinea de zi și cred că  
colegii de la USR încearcă să acapareze atenția, așa cum fac de obicei, prin 
intervențiile pe care le au în plenul Consiliului județean, cea ce nu este în 
regulă. Nu au venit cu nici o propunere concretă, singura propunere a fost cea 
a doamnei Muscă de a amâna acest proiect. Dar nu au venit cu propuneri 
tehnice, altele decât cele propuse  prin proiectul dezbătut.  
Dl. Alin Tișe: 
 Am reținut. Mai sunt alte intervenții? 
D-na Laura Chiorean: 
 Domnule președinte, dacă îmi permiteți, intervin foarte scurt pentru a 
spune că susțin proiectul privind construirea acestei instalații, care este 
necesară și îi felicit pe toți colegii din Consiliul județean care și-au adus aportul 
la acest proiect. Însă trebuie să mai precizez un lucru, și nu o să spun mai mult 
decât că avem probleme reale la nivelul colectării, transportului,  stocării și 
sortării deșeurilor și cred că trebuie să ne concentrăm asupra acestora cu 
maximă atenție, pentru a le rezolva cât mai degrabă. Mulțumesc 
Dl. Alin Tișe: 
 De acord, dar să știți că, fără a lua apărarea oamenilor din mediul rural, 
sunt probleme de acest gen în toată Europa. Dacă vă uitați, o să vedeți că sunt 
puține sisteme care funcționează perfect, din diverse motive. Pentru că noi 
venim mai recent cu astfel de probleme, avem senzația că numai aici sunt 
astfel de probleme, dar sunt zone cu probleme uriașe....  
D-na Laura Chiorean: 
 .... eu știu că sunt astfel de probleme, dar, sincer, la nivelul mediului rural 
oamenii, în general, sunt cu foarte mult bun simț și cu multă bună credință. Ce 
greșim, din punctul meu de vedere, și asta am și propus în grupul care se 
ocupă de ADI, este că nu ne axăm un pic mai mult pe comunicare. Poate că 
ADI are nevoie de personal suplimentar, însă aceștia nu ajung cu această 
comunicare la nivel fiecărui cetățean din mediul rural și atunci apar frustrări, 
pentru că sunt oameni au încheiate contracte de câteva luni și care plătesc, 
dar văd pe alții care nu au contracte, care nu achită pentru serviciul prestat. 
Asta generează foarte multe frustrări.  

Dar sunt convinsă că prin comunicare se va ajunge să se încheie aceste 
contracte. Trebuie doar să avem oameni, care împreună cu reprezentanții 
autorităților locale, să invite cetățenii la întruniri, în care să se discute efectiv 
aceste chestiuni, cu stabilirea de termene concrete. Pentru asta trebuie ca 
cineva să se ocupe de încheierea contractelor, pentru că am avut sesizări de la 
persoane care doreau să încheie contract și nu știau cu cine să ia legătura, 
pentru că nu a mai mers nimeni prin comună de câteva luni pentru asta. Știți 
și dumneavoastră că adevărul nu e întotdeauna doar de partea unuia, așa cum 
e și în instanță. Haideți să îi aducem împreună, prin comunicare și mediere, și 
să găsim o variantă de a soluționa și problema asta legată de încheierea 
contractelor. Mulțumesc.    
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Dl. Alin Tișe: 
 De acord, .... doar că trebuie să fie convinși că se întâmplă așa .... Mai sunt 
alte intervenții?  
Dl. Horea Dorin Chirteș:  

Aș dori să se mai rețină un lucru, și anume că este benefică una din 
problemele ridicate de colegii noștri de la USR, respectiv partea de 
implementare a proiectului, mai exact partea de pregătire a celor care vor 
opera tehnologia. Ar fi indicat să solicităm ca cei care vor livra tehnologia să 
vină și cu personal calificat care să specializeze, într-o anumită perioadă de 
timp, personalul care va lucra efectiv cu respectiva instalație.  

Sunt multe astfel de centre în Europa, care pot fi găsite și astfel se pot 
vedea recenzii, dar eu cred că la noi este destul de târziu pentru asta și de 
aceia e binevenită propunerea și faptul că se va întâmpla și la noi asta. Dar este 
foarte importantă și partea de pregătire a personalului care, efectiv, va lucra cu 
instalația, pentru că sunt riscuri destul de mari. Aici cred că ar trebui să 
insistăm și să reținem cea ce colegii de la USR au punctat. Multe din 
problemele ridicate de colegii de la USR sunt pertinente și benefice, cu 
precizarea că proiectul e bine venit.  
Dl. Alin Tișe: 
 De acord cu dumneavoastră, dar... 
Dl. Lucian Cordiș: 

Asta-i așa: să fie bine ca să nu fie rău. 
Dl. Horea Dorin Chirteș:  
 De acord, dar vă dați seama că .... 
Dl. Iuliu Sămărtean: 

Dragi colegi.... 
Dl. Dumitru Drăghici 

Domnule președinte, supuneți la vot ..... 
Domnule Chirteș, v-am auzit și v-am înțeles. Repeta-ți pentru a treia 

oară. Vă rog.... 
Dl. Horea Dorin Chirteș:  

Am vrut.... 
Dl. Alin Tișe: 
 În regulă. Am reținut.  

Stimați colegi, înainte de a supune la vot proiectul, avem propunerea de 
amânare venită din partea doamnei Muscă, pe care îmi fac datoria să o supun 
la vot. Dacă amânarea cade, voi supune la vot proiectul propus, dacă nu, asta e. 
Vreau doar să vă mai informez, încă o dată, că eu cred că este nevoie cât mai 
repede de acest proiect, iar rezolvarea definitivă a problemei este o chestiune 
pe termen mediu și lung pentru acest județ și nu mai putem să așteptăm nici 
o secundă. Este un efort financiar nu mic pentru noi și tocmai de aceia m-am 
gândit la finanțare multianuală, și sper ca ulterior să recuperăm investiția 
făcută și județul să poată utiliza energia obținută prin valorificarea acesteia, 
sub diferite forme.  

Supun la vot propunerea doamnei Muscă de amânare a proiectului 
dezbătut, cu mențiunea că vom utiliza votul electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 6 voturi “pentru”, 24  
voturi ”împotrivă”, 2 ”abțineri” și 4 membri nu au votat, astfel că propunerea de 
amânare a fost respinsă. 

* 
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Supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu mențiunea că vom utiliza 
votul electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 26 voturi “pentru”, 6 
”abțineri” și 4 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai 
obiectivului de investiții Construire instalație de tratare prin dezintegrare 
moleculară pentru valorificarea energetică a deșeurilor municipale din județul 
Cluj, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 179 

 
* 

*         * 
 

10. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului 
general propriu al Judeţului Cluj pe anul 2023, cu mențiunea că a fost 
analizat în comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
D-na Laura Chiorean: 
 Domnule președinte, înainte de a trece la vot aș vrea să mai subliniez o 
dată și să se consemneze faptul că nu particip la dezbateri și la vot la pct. crt. 
nr. 10 (fost pct. crt. nr. 9A) și pct. crt. nr. 11 (fost pct. crt. nr. 9B). 
Dl. Alin Tișe: 
 Și pct. crt. nr. 11 (fost pct. crt. nr. 9B)? 
D-na Laura Chiorean: 
 Da! Sunt membru al Crucii Roșii Române și am calitatea de voluntar în 
Societatea Națională de Cruce Roșie. 
Dl. Alin Tișe: 

În regulă! 
Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  

Dl. Ionuț Florea: 
Am văzut că cei de la Compania de Apă ne anunță că va trebui să plătim 

până la finalul anului 7 milioane lei, iar întrebarea mea e, de ce nu au fost 
prevăzuți la această rectificare, astfel încât să-i avem sau cum vă gândiți că o 
să-i plătim? 
Dl. Alin Tișe: 

Nu știu dacă nu e prinsă o parte în rectificare, sincer, o să mă uit... 
Dl. Ionuț Florea: 

Acum se plătesc 3 milioane lei de anul trecut și din păcate ei ne anunță 
că mai trebuie să plătim până la finalul anului încă 7 milioane lei.  
Dl. Alin Tișe: 

Atât putem acum! Putem cât putem, bugetul ați văzut cât e, atât s-a 
convenit la finanțe, iar tot ce dăm sunt obligații la limită, la asociații, la toate 
sunt obligații pe care le-am asumat la începutul anului și practic numai asta 
am făcut și am închis la deszăpezire și la ce întrețineri mai sunt în curs, practic 
tot ce am putut da acum, am dat. Altminteri, dacă am fi avut o sumă mai 
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mare, eram mult mai generoși și.... Atât a putut bugetul acum, am estimat că 
la viitoarea rectificare o să închidem și o să plătim cât mai e de plată și 
încercăm să închidem și cu Compania de Apă, atât timp cât vom avea buget 
mai mare și vom avea toți banii. 
Dl. Ionuț Florea: 

Am înțeles! 
Dl. Alin Tișe: 

Dar știu că o parte este prinsă acum. De altfel, aproape peste tot, am 
prins doar parțial sumele, în puține locuri am dat suma integrală, că nu avem 
de unde. Suma comunicată este și așa mică. 
Dl. Ionuț Florea: 

Am avut niște dividende de la aeroport, le puteam folosi aici. 
Dl. Alin Tișe: 

Da? Nu știu despre ce dividende vorbiți și nu știu dacă s-au plătit! Poate 
de încasat le avem, dar nu știu dacă s-au și plătit. 
Dl. Ionuț Florea: 

Am înțeles! 
Dl. Alin Tișe: 

Nu știu, dar o să verific și asta, bună idee! 
Dacă sunt alte intervenții? 

D-na Maria Forna: 
 Bună ziua domnule președinte, stimați colegi, în cadrul rectificării 
bugetului general propriu al județului Cluj pentru 2023 este inclus spre 
finanțare cu suma de 60 mii lei și proiectul ATOP privind prevenirea 
consumului de droguri în rândul adolescenților clujeni. Proiectul se intitulează 
ALEG, iar așa cum știm cu toții, substanțele interzise reprezintă cu siguranță 
un subiect intens dezbătut în prezent, din cauza efectelor pe care le produc și  
al fenomenului de trafic și de consum care este la o amploare destul de 
ridicată la nivel național, sunt afectate tot mai multe persoane, însă cei mai 
afectați sunt adolescenții și tinerii. Scopul proiectului vizează creșterea 
gradului de informare și conștientizare, dar și prevenirea consumului de 
droguri în județul Cluj. În ceea ce privește partenerii proiectului, bineînțeles 
Consiliul Județean Cluj prin ATOP, Inspectoratul de Poliție Județean Cluj, 
Centrul de Prevenire, Evaluare și Consiliere Antidrog Cluj, Inspectoratul Școlar 
Județean Cluj, primăriile municipiilor, a orașului Huedin, primăriile comunelor 
din județul Cluj. Avem ca parteneri și Federația Părinților din Județul Cluj, 
Federația Tinerilor, Consiliul Elevilor, dar și alte ONG-uri și parteneri privați care 
acționează în domeniul prevenirii consumului de droguri. În perioada 
următoare, alături de partenerii noștri, ne propunem ca și activități, în primul 
rând informarea publicului în social-media și în mass-media asupra 
consumului de substanțe interzise, organizarea unor sesiuni de instruire cu 
polițiști, cadre didactice, părinți, tineri și alți profesioniști care au interacțiune 
cu tinerii, organizarea unor acțiuni integrate cu grupuri țintă, pentru a 
conștientiza pericolul implicării în fapte antisociale, dar și realizarea unor 
materiale informative mai ales în zona de on-line, asupra pericolului 
consumului de substanțe interzise și consecințele în plan personal, profesional 
și social. 
Aș dori, în primul rând, să-i mulțumesc pentru faptul că am ajuns la acest 
punct, domnului președinte Alin Tișe, colegilor din ATOP, dar și 
dumneavoastră tuturor, care veți susține prin vot acest proiect și sperăm ca 
acest proiect să aibă efectele scontate la nivelul județului Cluj. Mulțumesc și 
aștept ca votul dumneavoastră să fie pozitiv! Mulțumesc! 
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Dl. Cătălin Sălăgean: 
 Cătălin Sălăgean sunt, dacă-mi permiteți și mie o intervenție? 
Dl. Alin Tișe: 
 Vă rog! Cine s-a anunțat, domnul Sălăgean, da? 
Dl. Cătălin Sălăgean: 
 Cătălin Sălăgean, da! 
Dl. Alin Tișe: 
 Vă rog! 
Dl. Cătălin Sălăgean: 

Cu ocazia rectificării am văzut, așa cum spunea și colegul meu, că avem 
contribuția de anul trecut către Compania de Apă și mai avem tot către 
Compania de Apă un rest de contribuție de vreo 18 mii lei. Ăsta e mult mai 
vechi, din perioada 2014-2020 și întrebarea mea e dacă putem avea o listă cu 
Consiliul Județean, a apărut acum asta, suntem informați că mai avem 7 
milioane lei tot către Compania de Apă până la sfârșit și cred că ar fi util să știm 
și noi cam ce contribuții și cotizații restante avem către diverse entități din 
subordine sau ... Mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 
 Am dat un răspuns mai înainte, același răspuns și în cazul 
dumneavoastră, alocăm o parte și la următoarea ședință sau când rectificăm, 
alocăm diferența. Atât putem azi, nu putem să ducem toți banii într-o direcție, 
la Compania de Apă. Compania de Apă a primit de la noi, de-a lungul timpului, 
suficient de mulți bani încât să accepte să plătim în aceste etape, nu înțeleg 
care e ideea? Nu refuză nimeni plata, nu înțeleg care e ideea, eu nu înțeleg! 
Dl. Cătălin Sălăgean: 
 Întrebarea e dacă vor mai apărea pe viitor, că de exemplu de această 
contribuție am aflat cu ocazia rectificării și dacă pe viitor, știu eu, ne putem 
aștepta să mai apară la diverse alte entități, atât doar. Dacă știm sau dacă am 
putea avea o listă cu ce contribuții și cotizații restante avem? 
Dl. Alin Tișe: 
 Da, bine! 
Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Tare îngrijorați sunteți! Foarte îngrijorați! 
Dl. Alin Tișe: 
 Da! Incredibil! 
 E ca și cum noi ceilalți nu am vrea să alocăm bani la Compania de Apă, 
așa prezentați lucrurile, este o falsă problemă. 
Dl. Lucian Cordiș: 
 Incredibil! 
Dl. Alin Tișe: 
 În fine! Dacă mai sunt alte intervenții? 

Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 
analizat, cu mențiunea că vom utiliza votul electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 29 voturi “pentru”, 4 
”abțineri” și 3 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului general propriu al 
Judeţului Cluj pe anul 2023, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 180 
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* 
*         * 

 
11. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 

Consiliului Județean Cluj nr. 22/2023 privind nominalizarea unor sume din 
bugetul local al Județului Cluj pe anul 2023, cu mențiunea că a fost analizat 
în comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dl. Cătălin Sălăgean: 
 Aș avea eu o întrebare, Cătălin Sălăgean... 
Dl. Alin Tișe: 

La cine puneți întrebarea? 
Dl. Cătălin Sălăgean: 

Dacă e prezent cineva prezent de la Produs de Cluj? 
Dl. Alin Tișe: 

Nu este, dar adresăm întrebarea în scris. Vă rog! 
Dl. Cătălin Sălăgean: 

Aș dori să știu exact pentru ce se va folosi acea sumă, am văzut că doresc 
să participe la două târguri, dar e foarte important să știm dacă acea sumă o 
vor folosi pentru a-i ajuta pe producătorii locali din județ, să participe la diverse 
târguri sau e exclusiv o taxă de participare. Întreb asta pentru că la târgul care 
s-a desfășurat wekend-ul trecut în față la Sala Sporturilor, participanții 
producători au achitat o taxă de participare de aproximativ 1000 lei. În acest 
context întreb, dacă suma pe care o suplimentăm pentru Produs de Cluj, mai 
departe asociația îi va ajuta pe producători sau e doar costul cu participarea, să 
zic așa? 
Dl. Lucian Cordiș: 

Din ce am înțeles, Produs de Cluj urmează să participe la Ministerul 
Agriculturii la o expoziție, iar la Suceava la Produs de Bucovina, împreună cu 
Produs de Cluj participă și producători din județul Cluj,  au participat și anul 
trecut și vor participa și în acest an. Cred că pentru aceste două manifestări 
dorește Produs de Cluj suplimentarea bugetului cu 100 de mii. Cu siguranță 
participă și producători din județul Cluj. 
Dl. Alin Tișe: 

În regulă! Dacă sunt alte intervenții? 
Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 

analizat, cu mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 

de videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 29 voturi “pentru”, 1 

”abținere” și 6 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj 
nr. 22/2023 privind nominalizarea unor sume din bugetul local al Județului Cluj 
pe anul 2023, acesta devenind 

HOTĂRÂREA NR. 181 
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* 
*         * 

 
12. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 

Consiliului Județean Cluj nr. 21/2023 pentru aprobarea Programului privind 
obiectivele de investiții și lucrările de modernizare/reabilitare şi a 
Programului privind lucrări/servicii de întreținere și reparații a drumurilor 
județene în anul 2023, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de 
specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 

de videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 31 voturi “pentru” și 5 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 21/2023 
pentru aprobarea Programului privind obiectivele de investiții și lucrările de 
modernizare/reabilitare şi a Programului privind lucrări/servicii de întreținere și 
reparații a drumurilor județene în anul 2023, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 182 

 
* 

*         * 
 

13. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Județean Cluj nr. 37 din 19 februarie 2018  pentru aprobarea 
indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiții din cadrul 
Proiectului “Reabilitarea și modernizarea clădirii atelierelor din cadrul Școlii 
Gimnaziale Speciale pentru Deficienti de Auz “Kozmutza Flóra”, cu 
mențiunea că a fost analizat în comisia de specialitate nominalizată în 
vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 

de videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 34 voturi “pentru” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 37 din 19 
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februarie 2018  pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai 
obiectivului de investiții din cadrul Proiectului “Reabilitarea și modernizarea 
clădirii atelierelor din cadrul Școlii Gimnaziale Speciale pentru Deficienti de 
Auz “Kozmutza Flóra”, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 183 

 
* 

*         * 
 

14. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Județean Cluj nr. 38 din 19 februarie 2018 privind  aprobarea 
Proiectului “Reabilitarea și modernizarea clădirii atelierelor din cadrul Școlii 
Gimnaziale Speciale pentru Deficienți de Auz „Kozmutza Flora” și a 
cheltuielilor legate de proiect, cu mențiunea că a fost analizat în comisia de 
specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 

de videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru”..... 

Dl. Mihai Iepure: 
 Domnule președinte, nu mi-a apărut poll-ul, vă rog să consemnați vot 
”pentru”. 
Dl. Alin Tișe: 

În această situație, ținând cont de operațiunea de votare și a opțiunii 
exprimate verbal, se înregistrează: 34 voturi “pentru” și 2 membri nu au votat, 
astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre pentru modificarea 
Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 38 din 19 februarie 2018 privind  
aprobarea Proiectului “Reabilitarea și modernizarea clădirii atelierelor din 
cadrul Școlii Gimnaziale Speciale pentru Deficienți de Auz „Kozmutza Flora” și 
a cheltuielilor legate de proiect, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 184 

 
* 

*         * 
 

15. Punem în discuție Informarea privind Rapoartele de activitate și indicatorii 
de perfomanță ai administratorilor întreprinderilor publice aflate sub 
autoritatea Consiliului Județean Cluj, pe semestrul I 2023, cu mențiunea că 
a fost analizată în comisiile noastre de specialitate. 

 
Cine doreşte să ia cuvântul în legătură cu această informare? 
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Dacă nu sunt intervenţii cu privire la această informare, constatăm că, 
Consiliul Judeţean Cluj a luat act de Informarea privind Rapoartele de 
activitate și indicatorii de perfomanță ai administratorilor întreprinderilor 
publice aflate sub autoritatea Consiliului Județean Cluj, pe semestrul I 2023. 

 
* 

*         * 
 

16. Diverse 
 

Vă rog să luați cuvântul cei care doriți să interveniți. 
Dl. Dumitru Drăghici: 
 Domnule președinte, vă rog să îmi dați cuvântul.  
Dl. Alin Tișe:  
 Da, domnule Drăghici, vă ascultăm.  
Dl. Dumitru Drăghici: 
 Domnule președinte, două probleme am. Prima, vreau să vă mulțumim foarte 
mult, RMN-ul, într-adevăr acuma este plătit, va deservi cum a deservit și până acum 
cetățenii din Câmpia Turzii și comunele arondate și vă felicit pentru că Consiliul 
Județean a avut în primul plan sănătatea cetățenilor din județul Cluj, învățământul, 
infrastructura. Sper să continuăm în același stil. Deci, în numele meu și al cetățenilor, 
încă o dată mulțumiri și colegilor de asemenea care indiferent de coloratură au votat 
acest proiect.  
 Și în al doilea rând, aș vrea să vorbesc un pic de Supercom. Câmpia Turzii, 
Turda, face parte din Lotul 2 unde implementarea proiectului a început în urmă cu 
doi ani și jumătate. La început au fost aceleași probleme pe care le observ și pe Lotul 3 
la Cluj, lumea speriată, facturi foarte multe venite într-un timp scurt. Acum, părerea 
mea și nu numai a mea, am discutat și cu primari din zonă și Primăria Câmpia Turzii 
s-au făcut progrese mari, bineînțeles că mai e mult până departe să zic așa, dar 
lucrurile s-au îmbunătățit considerabil. Dacă pe asociații de locatari s-a ajuns la 10 lei/ 
persoană ca preț de cost asta înseamnă că este ceva. Și contractele sunt într-un 
număr destul de mare spre 90% și plata este destul de mare ...cotă mare față de 
celelalte loturi.  
  Eu zic că și Supercom-ul și noi și primăriile trebuie să facem eforturi pentru a 
ajunge la un rezultat, pentru că a rezilia contractul este foarte ușor. Ce punem în loc?  
asta e problema. Vă mulțumesc încă o dată, domnule președinte. Am terminat 
intervenția, mulțumesc mult!  
Dl. Alin Tișe:  
 Apropo de asta, aș vrea să vă spun, vă dau cuvântul imediat, legat de tarif mă 
bucur să aud chestiunea aceasta. Am întrebat acum, legat de celelalte tarife, pe 
colegii noștri de la ADI și aș vrea să știți că și în Cluj-Napoca încep să se regleze 
lucrurile pentru că știu că aici este presiunea mai mare fiind populație numeroasă.  
 Clujul acuma se stabilizează undeva la 13 lei în prezent per persoană. Ca să 
comparați, ca să vă dați seama că până acuma nu am avut acest subiect și nu am 
știut de fapt să discutăm despre gunoi. Până a intrat noul operator în municipiul Cluj-
Napoca, costul pe gunoi era de 15 lei plus 6 lei subvenția venită de la primărie și vă rog 
să verificați. Ei, acum discutăm despre 13 lei fără aplicarea niciunei subvenții și cu 
toate acestea dezbatem atât de mult despre problema gunoaielor ca și cum acum 
prețul ar fi net superior programului de dinainte, ori nu este așa. Deci, avem semnale 
pe anumite componente că începe să meargă bine, dacă îmi spuneți că după doi ani 
în zona Câmpia Turzii prețul este în jur de 10 lei sau cât ați spus este foarte bine.  
Dl. Dumitru Drăghici: 
 Da pe unele componente... 
Dl. Alin Tișe:  
 Aș vrea să știți următorul lucru și puteți să mă verificați, până a intrat noul 
sistem de contractare direct cu cetățeanul, persoană fizică sau juridică aproape toate 
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localitățile, majoritatea, dacă nu toate dar toate plăteau subvenții pentru gunoi sub 
diferite forme. Nu vreau să intru în amănuntele problemei, spun doar că prețul real nu 
era cel pe care îl plătea populația, ci era prețul pe care îl plătea populația plus prețul 
pe care îl plătea primăria în plus fie pentru depozitare la rampă, fie pentru transportul 
în alte județe și dacă doriți putem intra în câte amănunte doriți dumneavoastră.  

Acum nu mai există această operațiune, acum se contractează direct cu 
persoana fizică și cu persoana juridică. În condițiile în care jumătate din populația 
județului nu a plătit gunoiul niciodată către firma Supercom, doar în municipiul Cluj-
Napoca sunt vreo 300 și ceva de asociații de proprietari care nu au plătit deloc 
gunoiul niciodată, eu cred că încet lucrurile intră într-un normal și că prețurile se vor 
stabiliza undeva, asta vreau să spun, adică sunt și semnale pozitive după cum sunt și 
neajunsuri dar, am făcut un subiect foarte mare, amplu din această problemă, am 
uitat că până acum nu se aduna aproape deloc selectiv, am uitat că până acum un an 
se plătea subvenție, am uitat că aveam nu știu câte rampe la Pata Rât și nu mai știam 
cum să le închidem și acum dintr-o dată dezbatem problema că în anumite localități 
încă nu merge cum ar trebui, de acord cu dumneavoastră, dar haideți să vedeți și 
partea plină a paharului, dacă tot e să facem o judecată dreaptă, asta vă cer.  

Adică, pe anumite componente, s-au făcut pași importați, că nu e cum           
ne-am dori, că cetățenii încă mai au nemulțumiri, că nu în toate localitățile 
funcționează și vă mai spun ceva, unde primarii își dau silința și sunt foarte serioși și 
aplicați pe problemă au găsit soluții împreună cu oamenii, fără să-i amendeze și fără 
să.... prin discuții, prin întâlniri, prin a oferi din partea societății sprijin, prin a ajunge la 
cântărire și probabil să câștige încredere și așa mai departe. Deci, vreau doar să aveți o 
imagine de ansamblu și dacă luăm, putem lua și celelalte orașe, luați-le și 
dumneavoastră și ADI-ul vă poate pune la dispoziție în momentul de față tarifele pe 
fiecare localitate, curate, fără subvenție și o să vedeți că lucrurile nu stau chiar așa de 
prost.  

Știu că pe unii dintre dumneavoastră îi deranjează lucrul acesta că ar vrea să fie 
cât mai multe probleme probabil, din punct de vedere politic vorbesc acum, dar eu 
înțeleg și asta, nu am o problemă și după atâția ani le-am trăit aceste momente dar 
vreau și dumneavoastră să vă luați și informațiile de la ADI proaspete, să vă spun exact 
unde s-a găsit formula, unde nu s-a găsit, unde e blocaj, pentru că ADI-ul are interesul 
și ține partea comunităților și autorităților locale pentru că de acolo sunt finanțați și 
atunci vom putea să avem o imagine de ansamblu.  
 Legat de RMN-ul de la Câmpia Turzii am considerat că este foarte important să 
ajutăm și am propus să intrăm și cu Turda să ajutăm, la fel cu Dej, să existe zonal dacă 
se poate un astfel de aparat și sper să aibă și personalul de specialitate să nu fim 
nevoiți să îl dăm și să nu aibă oameni, se poate întâmpla și asta sau să aibă spațiul 
necesar unde să fie... Turda a spus că deocamdată să temporizăm până anul viitor și 
Dejul va fi ajutat  și el are deja cumpărat ceva în sensul acesta. Deci, vrem regional să 
ajutăm fiecare spital pentru a avea un astfel de aparat.  
 Cam asta e astăzi cu ce înseamnă gunoaiele și cu prețurile și vă mai pot da 
exemple și în alte localități. Spuneți-mi Huedinul ...sau aveți o situație acum? Vedeți 
alte comune cât plăteau subvenție, întrebați primarii cât plăteau subvenție pe lângă 
tariful plătit de populație și o să vedeți unde erau aceste tarife până acum.  
 Bun haideți să continuăm, am divagat puțin dar erau tot în sensul celor spuse 
de domnul Drăghici, mai era a doua persoană anunțată, domnul ...doamna Laura 
Chiorean, vă rog.  
D-na Laura Chiorean:  
 Da, domnule președinte, stimați colegi, aș vrea în primul rând să subliniez 
faptul că mă bucur enorm de mult că am regăsit în proiectul de hotărâre privind 
aprobarea Strategiei județene de dezvoltare a serviciilor sociale a județului Cluj pe 
perioada 2023-2030 propunerea de înființare a unui centru de dezintoxicare social, 
util în asistarea persoanelor care au dificultăți în a face singuri față simptomelor 
legate de consumul de droguri. Aș vrea să vă rog să dăm o atenție deosebită și poate 
să fie.... o transformăm într-o prioritate și o să motivez de ce avem nevoie de 
înființarea unui astfel de centru de dezintoxicare social cât mai repede.  
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 Este o problemă extrem de gravă la nivelul județului Cluj și a țării, insuficient 
abordată până acum. Sigur ultimele, din păcate, evenimentele nefericite din ultima 
perioadă a readus această problemă a consumului de droguri în România, în prim 
plan. Este un subiect pe care eu am încercat să îl aduc în dezbatere publică încă de 
prin anii 2015, 2016 când la nivelul Partidului Social Democrat am organizat dezbateri 
ample în parteneriat cu toate instituțiile implicate și cu ONG-urile din județul Cluj 
care sunt implicate în lupta împotriva... pentru prevenirea consumului de droguri. Din 
păcate, așa cum probabil mulți dintre dumneavoastră știți a scăzut foarte mult vârsta 
consumatorilor, deci dacă în urmă cu câțiva ani vorbeam de tineri și adolescenți deja 
vârsta copiilor care consumă droguri a scăzut foarte mult, vorbim de elevi de 10, 11 ani 
care au această problemă.  
 De asemenea aș vrea să avem o statistică cu privire la numărul de locuri 
disponibile în județul Cluj pentru cei care au nevoie de ajutor. Din câte știu la nivelul 
țării, dacă informațiile pe care le-am obținut eu sunt corecte avem doar vreo 300 de 
locuri în unitățile de stat și inclusiv în cele private de internare a celor care sunt în 
sevraj și care au nevoie de sprijin. Știu că pe listele de așteptare în București sunt 
peste 25000 de persoane înscrise și care așteaptă o mână de ajutor, deci cred că este 
o situație extrem de gravă și care se va agrava din păcate în fiecare an trebuie să 
facem mult mai mult pe prevenție, poate chiar să înființăm la nivelul Consiliului 
Județean un grup de consilieri care vor să se implice în această problemă și care 
împreună cu ONG-urile și cu instituțiile care au atribuții în acest domeniu să încercăm 
să găsim cât mai repede atât sursele de finanțare cât și, mă rog, modalitatea de a 
ajunge cât mai repede la cei care au nevoie de ajutor.  
 Sigur că campaniile care s-au făcut au fost benefice dar insuficiente. Domnule 
președinte, dumneavoastră știți de exemplu că Baroul Cluj a avut un astfel de 
program cu “Fii avocat în școala ta”, eu personal am fost la foarte multe clase, la toate 
clasele de exemplu de V-VIII din Apahida sau din alte...și în mediul rural și în Cluj-
Napoca. Să știți că a fost de mare folos și aici trebuie să lucrăm enorm de mult pe 
partea de prevenție dar și de sprijin real pe care să-l dăm celor care au nevoie de 
ajutor. Nu e o soluție stigmatizarea, nu e o soluție cum să spun....dimpotrivă 
informarea, sensibilizarea populației cu privire la reducerea stigmatizării persoanelor 
care consumă droguri și a veni cât mai aproape de părinții copiilor pentru că acesta 
este flagelul copiilor de azi.  
 Deci, dacă generația noastră a fost să zic așa scutită de acest flagel să știți că 
pentru copii noștri acesta este cel mai mare pericol și dacă nu reușim urgent să ne 
mobilizăm și să venim în sprijinul lor și al părinților vom avea mari probleme în viitor. 
Haideți să ne mobilizăm și așa cum am spus felicit pe cei care au trecut în proiect 
acest punct dar să îl și transformăm cât mai repede în realitate.  
 Și dacă știe cineva să îmi spună la nivelul județului Cluj câte.., eu am încercat să 
aflu pentru că am participat la o dezbatere pe tema aceasta chiar de curând și nu am 
aflat la nivelul județului Cluj efectiv câte locuri sunt alocate, disponibile și cam câte 
persoane au solicitat sprijinul. Am obținut doar informația de la București, unde v-am 
spus,  ei mi-au spus că la nivelul întregii țării știu că sunt aproape 300 de locuri și au 
peste 25000 de persoane pe listele de așteptare. Mulțumesc!  
Dl. Alin Tișe:  
 Înțeleg că vreți să propuneți o comisie? Sau cei care doresc dintre consilieri să 
se implice într-o activitate a unei comisii anume? Sau ce anume? Nu vă aud, v-ați 
oprit microfonul din păcate și nu vă mai aud.  
D-na Laura Chiorean:  
 Da, deci să prioritizăm așa cum am spus înființarea...deci din punctul meu de 
vedere această înființare a unui centru social de dezintoxicare ar trebui să intre, să o 
susținem, să o cuprindem eventual într-un buget cât mai repede și întrebam, care 
dintre colegi vor să se alăture unei echipe care să lucreze efectiv pe această temă și 
dacă avem informații legate de numărul de locuri disponibile pentru cei care au 
nevoie de sprijin în acest moment la nivelul județului Cluj, nu știu dacă cineva a făcut 
o astfel de statistică.  
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Dl. Alin Tișe:  
 O să cerem să vedem, noi nu avem, dar cu siguranță sunt.  
D-na Laura Chiorean:  
 Eu știu că este o clinică privată care are câteva zeci de locuri dar este foarte 
puțin. Nu știu spitalele de stat câte locuri au.  
D-na Maria Forna:  
 Domnule președinte, dacă îmi dați voie? 
D-na Laura Chiorean:  
 Dacă știe colega noastră, da, vă rog!  
Dl. Alin Tișe:  
 Da!  
D-na Maria Forna:  
 Legat de constituirea unei comisii, nu sunt împotrivă dar aș vrea să o informez 
pe doamna Chiorean faptul că deja în ATOP există acest proiect asumat, bugetat, ne 
propunem ca aceste activități și acest proiect să se desfășoare pe termen mediu și 
lung, deci nu doar la nivelul acestui an. Așa cum am subliniat și în expunerea mea 
există foarte mulți parteneri și așteptăm alături de noi orice instituție, ONG, entitate 
publică sau privată care dorește să ni se alăture. De asemenea, în ATOP sunt 
reprezentate toate instituțiile de forță și care asigură siguranța și securitatea la nivelul 
județului Cluj dar și reprezentanți ai fiecărui partid politic care deține, să spun, poziții 
și în Consiliul Județean.  
 Legat de numărul de paturi din câte știu și din câte ne-a informat și comisarul 
șef Sebastian Marcu- șeful Centrului Antidrog de la nivelul județului Cluj, în ceea ce 
privește internările acestea se realizează la Clinica de Psihiatrie unde există 20 de 
paturi, 10 alocate pentru femei și 10 pentru bărbați. Există la nivelul județului Cluj, 
dacă nu mă înșel, două centre, dar sunt private, iar costurile pentru spitalizarea 
persoanelor care se confruntă cu probleme legate de consumul de substanțe 
interzise se ridică la peste 1000 de euro pe lună, deci sunt niște costuri destul de 
ridicate.  
 În același timp aș vrea să subliniez faptul că la nivelul Primăriei municipiului 
Cluj-Napoca există un proiect, se va edifica un centru de tratare a persoanelor care 
consumă substanțe...  
Dl. Iuliu Sămărtean:  
 Nu vă mai auzim.  
D-na Maria Forna:  
 ...studiu de fezabilitate și Direcția de Asistență Medicală și Socială de la nivelul... 
Dl. Alin Tișe:  
 Din păcate Maria nu se mai aude dar dacă... 
D-na Maria Forna:  
 Mă auziți?  
D-na Laura Chiorean:  
 Da, vă mulțumesc foarte mult pentru răspunsuri, acuma eu nu sunt membru 
ATOP, din păcate, așa că nu am avut acces la aceste informații, poate un raport mai 
detaliat pe care să-l primim fiecare consilier județean interesat de acest subiect ar fi 
binevenit. Așa cum intuiam la nivelul județului Cluj stăm foarte prost din punctul 
acesta de vedere, dacă avem doar 20 de locuri la Psihiatrie, 10 pentru bărbați și 10 
pentru femei la câte mii sau zeci de mii de consumatori de droguri sunt în județul 
Cluj, cred că avem o reală problemă și așa cum spuneam noi trebuie să ne adresăm în 
primul rând celor care nu au venituri deci, de aceea, vorbeam de înființarea acestui 
centru de dezintoxicare, acestui centru social, pentru că ok cele 20 de paturi or fi 
oricum insuficiente pentru persoanele care au un sevraj complicat și reprezintă 
urgență medicală, dar sunt convinsă că nimeni nu se ocupă de ei după aceea când 
sunt externați și când cel puțin o lună de zile în prima parte a recuperării au nevoie de 
consiliere.  

Și e foarte frumos, deci la capitolul proiecte stăm foarte bine, din păcate aici 
suntem în ceasul al doisprezecelea dacă nu acționăm și nu construim să trecem de la 
o să facem la am realizat și câți oameni am salvat. Cred că trebuie să ne concentrăm 
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pe rezolvarea acestei situații că altfel de discutat discutăm cu toții foarte frumos, dar 
din păcate oamenii mor și sunt o mulțime de părinți care sunt puși în situația de a 
alege și de a nu ști ce să facă cu copii lor într-o astfel de situație. Deci, chiar e de 
datoria noastră să trecem de la proiecte la fapte. Mulțumesc mult!  
Dl. Lucian Cordiș:  
 Încă o comisie și se rezolvă problema.  
Dl. Alin Tișe:  
 Dacă mai sunt intervenții?  
Dl. Mihai Iepure:  
 Dacă îmi permiteți o completare, domnule președinte, pe tema aceasta? 
D-na Adela Dehenes:  
 Eu aș vrea să intervin!  
Dl. Alin Tișe:  
 Da, vă rog!  
Dl. Mihai Iepure:  
 Domnule președinte, în atenția doamnei consilier Laura Chiorean vreau să 
precizez că colegii USR de la Cluj-Napoca au depus un amendament la bugetul local 
de la Consiliul Local Cluj-Napoca în vederea înființării unui centru de tratare a 
adicțiilor. Din fericire acolo amendamentele mai și trec, acest amendament a trecut și 
este un proiect de hotărâre de consiliu local în lucru pentru înființarea acestuia.  
Dl. Alin Tișe:  
 Ce vreți să spuneți domnule consilier?  
Dl. Mihai Iepure:  
 Că lucrăm în interesul cetățenilor, domnule președinte și... 
Dl. Alin Tișe:  
 Doar că ați constatat un efect, dar cauza poate că o constatați aici, acolo efectul 
e bun, s-ar putea să avem și aici același efect, de ce nu?  
Dl. Mihai Iepure:  
 Așteptăm deschidere din partea dumneavoastră cu mare drag și ... 
Dl. Alin Tișe:  
 Cauza trebuie să o vedem. 
Dl. Mihai Iepure:  
 ..ați insinuat mai devreme că doar zicem contra, totuși să nu uităm că suntem 
un for deliberativ și obligația noastră față de cetățeni este exact aceasta, să dezbatem 
proiectele, nu doar să ridicăm mâna să le votăm.  
Dl. Alin Tișe:  
 De acord!  
Dl. Mihai Iepure:  
 Să cerem lămuriri și să facem cea mai bună variantă pentru dezvoltarea 
județului și pentru cetățenii județului Cluj.  
Dl. Alin Tișe:  
 De acord cu dumneavoastră! Nu am niciun dubiu aici, ne dorim cu toții asta. 
Nu cred că bănuiți pe cineva de ... 
Dl. Mihai Iepure:  
 Și toate intervențiile USR sunt în acest sens, de a îmbunătăți proiectele.   
Dl. Alin Tișe:  
 Așa credeți dumneavoastră, sigur, și vă respect punctul de vedere, doar că 
majoritatea când a considerat că nu e doar făcut pentru a face opoziție ați văzut că au 
votat, dar dacă dumneavoastră din 10 intervenții în 9 faceți politică, e ca și în bancul 
acela cu lupul.  
Dl. Mihai Iepure:  
 Domnule președinte, vom redepune și proiectul pentru maternitate nouă și 
așteptăm suport din partea colegilor.  
Dl. Alin Tișe:  
 O să aveți maternitate nouă în spațiul, în arealul, lângă viitorul Spital de Copii. 
Deci, am ținut cont de asta și dezbateri se poate să facem și o maternitate acolo în 
acea zonă unde va fi Institutul Mama și Copilul, inclusiv o maternitate.  
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Dl. Mihai Iepure:  
 Așteptăm și proiectele să demarăm cât mai repede.  
Dl. Alin Tișe:  
 Ne ocupăm.  
Dl. Mihai Iepure:  
 Și precum am promis la întâlnirea de la Spitalul de Copii noi insistăm și am 
insistat pentru ca Ministerul Sănătății să găsească soluții și pentru Spitalul Monobloc 
de Copii. 
Dl. Alin Tișe:  
 De acord! Am văzut că ați făcut și la București, am văzut că ați fost și în 
audiență, deci apreciem lucrurile bune și colegii noștri din consiliu, colegii de la toate 
partidele și eu, am susținerea în totalitate a colegilor din PNL că altminteri nu aș 
putea să fac sau să vă propun aceste proiecte. Cum și dumneavoastră, vă înțeleg, 
sigur că urmăriți din punct de vedere politic să vă promovați grupul politic ceea ce 
este foarte bine, nu am o problemă.  

Doar că repet, dacă e prea multă politică și colegii își dau seama că e doar citire 
de pe prompter ajunge să nu vă ia în serios. Eu nu vă dau sfaturi că nu sunt eu în 
măsură dar poate fi...de aceea e efectul diferit la consiliu față de efectul cum ați spus 
dumneavoastră altfel la consiliul local, poate fi și de aici, nu știu.  
 Dar, în fine, e o părere luați-o ca atare, nu e niciun sfat, nu era nicio critică, deci 
pur și simplu e o părere personală. Da, vă rog, dacă mai sunt intervenții?  
D-na Adela Dehenes: 
 Aș avea și eu câteva intervenții foarte constructive ca să îmi satisfac rolul de 
consilier, adică de a consilia, de a da sfaturi, de a îmbunătății lucrurile. Am trei puncte. 
Dl. Alin Tișe:  
 Dar nu nouă, trebuie să dați cetățenilor nu colegilor din consiliu. 
D-na Adela Dehenes: 

Sper să recepționeze și ei constructiv intervenția mea și dumneavoastră 
desigur, am trei puncte rezultate din sesizări, care s-au acumulat în ultima 
lună. 

Una este legată de digitalizare și am aflat cu satisfacție și vă mulțumim 
și vă felicităm foarte mult pentru faptul că ISU va opera acuma în formatul 
digital, este foarte frumos, foarte colorat, foarte accesibil, pentru că tocmai 
legat de adeverințele de securitate la incendiu din partea ISU am primit 
înainte sesizări și anume, sunt o serie întreagă de instituții publice, inclusiv 
instituții de educație, școli, grădinițe în județul Cluj, poate doamna consilier 
Marc știe mai bine situația, care nu au aceste avize de securitate. 

 Au apărut între timp și în presă iar ISU nu se autosesizează să verifice 
care este situația și să le autorizeze, probabil acuma, dacă vor elibera capacități 
prin digitalizare se vor ocupa și de aceste entități și mă refer aici în mod special 
la situația din Gilău unde am înțeles că nici Primăria nu are aviz de funcționare 
de la ISU și lucrările care s-au efectuat pe parcursul anilor au ieșit practic din 
formatul actual care este admis, este o situație în care ei nu știu ce să facă și 
comunicarea cu ISU este dificilă astfel încât, deocamdată, instituțiile, clădirile 
funcționează fără autorizație. 

 Aș vrea foarte mult să se ia în considerare și să se intervină fără a fi 
necesar să se facă plângeri pentru fiecare clădire în parte, deci este pur și 
simplu foarte greoi și depășit, asta legat de funcționarea ISU. 

În al doilea rând, tot pe digitalizare am primit sesizări despre o instituție 
de a noastră despre care până acum nu am discutat, este vorba Școala 
Populară de Artă, care are o procedură de înscriere în acest an 2023 în regres 
față de ce a fost în anii anteriori.  

Anul acesta cursanții s-au trezit cu un site nefuncțioal, pe care nu s-au 
putut transmite dosarele lor de candidatură, au trebuit să meargă acolo 
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personal să înmâneze dosar plic cu niște date redundante care iarăși sunt 
solicitate împotriva prevederilor legale actuale, care spun că, o dată ce este 
intrat în sistem copia după buletin sau după certificatul de naștere nu se mai 
cere încă o dată, deci pur și simplu au fost puși în situația să se deplaseze 
acolo, informațiile nu au fost afișate pe site ci la avizierul instituției, 
regulamentele legate de protecția datelor sunt de asemenea neconforme, cel 
puțin de neacceptat pentru o instituție publică  să redacteze în acest fel deci 
per ansamblu este un regres în procedura de înscriere care se desfășoară așa 
cum știm o singură dată pe an, pentru două săptămâni și a fost foarte prost în 
acest an.  

În acest moment sunt cursanți care nu știu dacă le-au intrat dosarele, 
documentele, pentru a se înscrie la ceea ce doresc să urmeze în cadrul Școli 
Populare de Artă, deci asta este în acest sens. 

A doua sesizare este legată de DJ 107 M prin Săvădisla, Băișoara unde 
știu că se lucrează pe fonduri europene, să se finalizeze, am parcurs acest 
drum recent, poate sunt și alți care au circulat, eu am fost prost surprinsă și 
negativ surprinsă de câte capace de canal sunt mai sus de carosabil cu 
aproximativ 7-8 cm, foarte periculoase. 

 Se circulă cu un slalom, am crezut că este o situație de moment, de 
scurt moment, mi s-a spus că durează deja de săptămâni, de luni în această 
formă. Eu am solicitat de nenumărate ori să monitorizăm lucrările efective pe 
drumuri și vă sugerez să o faceți și dumneavoastră și să atragem atenția 
constructorului că nu este corect să lucreze în acest fel și să pună în pericol 
siguranța în trafic.  

În al treilea rând domnule președinte, aș dori să vă dau mingea și să ne 
spuneți un răspuns clar și cuprinzător legat de situația Muzeului de Artă, după 
tot ce a apărut în presă, după toate reacțiile care au fost și temerile că acest 
muzeu este în pericol în acest moment. Mulțumesc. 
Dl. Alin Tișe: 

Vă răspund acum sau vă răspund la final, dacă mai sunt colegi.... vă 
răspund scurt acum.  

Legat de Ghișeul Unic și de Digitalizare, mulțumim, colegii mei lucrează 
în acest sens, am fost informat că am încheiat și cu Facultatea de 
Administrație Publică un parteneriat pentru a avea studenți care lucrează 
împreună cu ai noștri colegi la implementarea Ghișeului Unic și atunci o să 
avem cât mai multe instituții, într-un timp cât mai scurt, în care vom putea să 
le urcăm pe platformă și să funcționeze, acuma urmează APM-ul, DADPP-ul și 
toate cererile de finanțări nerambursabile sunt primele care urmează în 
munca noastră, v-am spus, le luăm pe toate pas cu pas, toate instituțiile care la 
un moment dar vor trebui să avizeze orice act de la noi să fie prinse în Ghișeul 
Unic iar noi când vom avea integral gândite la toate aceste entități vom putea 
într-adevăr să renunțăm la hârtii și să emitem numai în acest format pentru 
cei care doresc.  

A doua problemă era Școala Populară de Artă, de acord cu 
dumneavoastră, oricum avem o nemulțumire profundă față de problemele pe 
care le-a constata Curtea de Conturi la Școala Populară de Artă și urmează să 
vedeți și măsuri concrete acolo, pentru că din Raportul de Audit două treimi se 
referă numai la Școala Populară de Artă, din păcate, iar Consiliul Județean cu 
toate celelalte entități are abia un sfert din raportul asta sau maI puțin pentru 
că nu au fost așa multe probleme ca și la Școala Populară de Artă și nu vor 
putea rămâne fără urmări.  
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Eu voi aplica întocmai Decizia Curții de Conturi și voi merge inclusiv 
până la destituirea conducerii dacă asta este soluția pe care comisia de 
disciplină sau altcineva mi-o va da.  

A treia problemă, legat de Muzeul de Artă, Muzeul de Artă, problema pe 
care acuma ați auzit-o este o problemă veche de aproximativ un an, doar că 
acum urmează în ceva timp cât mai scurt să se și pună în executare sentințele 
care sunt, repet, vechi de aproape un an.  

Nu am să explic sentința judecătorască, sunt juriști care au dezbătut, au 
văzut actele invocate de moștenitori și au comentat, cert este că avem o 
hotărâre judecătorească pe care trebuie să o executăm, am creat o comisie 
care să se ocupe de predarea acestei părți, cu directorul de acolo, cu doamna 
secretar al județului, cu juristul care s-a ocupat și se ocupă de dosar, plus 
doamnele care sunt pe partea de topometrie și se vor pricepe la partea 
cadastrală. 

 Înțeleg că s-a primit hârtie de la executorul judecătoresc, împreună cu 
reprezentanții revendicatorilor să găsim o formulă optimă prin care să predăm 
partea care se cuvine. În egală măsură trebuie să încheiem obligatoriu 
contractul de închiriere pe o perioadă de timp conform legii, cu o chirie pe 
care de asemenea legea o stabilește și înțeleg că va fi în jur de 8.000 de euro 
pe lună chiria pentru aceste spații, calculată, repet, în baza unor texte legale pe 
care le indică tot legea, după care, odată încheiat contractul de închiriere, 
evident că va continua activitatea muzeului  ca și până acum dar în secunda 
doi după ce am făcut asta vom încerca să facem o procedură juridică fie de 
partaj sistare de indiviziune între noi și proprietarii respectivi, cu plata sultă 
dacă vom găsi că e oportun această procedură fie doi, să încercăm să 
cumpărăm. 

 De altfel eu în urmă cu doi ani am propus revendicatorilor să 
cumpărăm partea lor și au refuzat, ca să punem capăt procesului, să facem o 
tranzacție și au refuzat, dar repet, fie partaj și plată sultă fie doi, să cumpărăm 
la prețul de piață fie trei, dacă se vor hotărâ să vândă vor putea să vândă cu 
respectarea dreptului de preemțiune care este al nostru și în mod evident îl 
vom exercita neîndoielnic și atunci cam astea sunt cele trei variante care le văd 
acum, ei nu vor putea schimba destinația muzeului în nici un fel pentru că 
sunt obligați să încheie un contract de închiriere și după această perioadă, ca 
să schimbe destinația trebuie să aibă acceptul nostru care suntem 
coproprietari cu ei  și nu vor putea să îl valorifice decât ca și entitate cu acest 
scop. 

Cam asta este pe scurt situația de acolo, noi am epuizat toate căile de 
aia ne-am judecat 12 ani-15 ani cât ne-am judecat, la un moment dat am 
câștigat părți din proces după care iar au revenit iar am câștigat noi și într-un 
final, din păcate iată ultima hotărâre nu ne avantajează.  

Dar, eu sper, chiar dacă va trebui să plătim pentru partea asta câștigată 
de dânșii să plătim un preț, va trebui să facem și să reîntregim muzeul, cam 
asta este pe scurt situația de la Muzeul de Artă.  

Sentința este veche, repet, de un an și jumătate, acuma doar se pune în 
executare de către noii proprietari ai acestei cote. Ca jurist pot să am multe 
comentarii dar nu o să o fac pentru că este o hotărâre definitivă și să vedem ce 
putem face de acum înainte cu hotărârea dată pe care nu o mai putem 
schimba. Nu știu dacă am fost destul de explicit și de clar în expozeul meu. 
Dl. Mihai Iepure: 

Există și posibilitatea de expropriere pentru utilitate publică dacă ei nu 
vor dori să vândă? Luăm în calcul și asta? 
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Dl. Alin Tișe: 
Analizăm și varianta aceasta, de ce nu? Doar că nu putem face 

naționalizare forțată. 
Dl. Mihai Iepure: 

Sigur, cu o plată justă al prețului dar totuși este un obiectiv în care am 
investit și este de importanță pentru județul Cluj. 
Dl. Alin Tișe: 

Da, analizăm inclusiv această variantă, fără probleme. Vă rog, dacă mai 
sunt intervenții. 
Dl. Lucian Cordiș: 

Lucian Cordiș sunt, dacă îmi permiteți. 
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog. 
Dl. Lucian Cordiș: 

Domnul președinte, în primul rând vreau să vă mulțumesc anticipat, 
mai devreme spuneați că o să aveți în vedere ca la Turda, anul viitor să luăm 
un RMN, să prindem în bugetul anului viitor. 
Dl. Alin Tișe: 

Exact. 
Dl. Lucian Cordiș: 

Doi, chiar dacă nimeni nu poate tăgădui, nu poate contesta pentru că la 
nivelul județului Cluj în ultimii ani a fost o politică de astfaltări, de modernizări 
de drumuri fără precedent ceea ce în alte județe, cu siguranță, eu bat țara în 
lung și lat mereu și văd ce se întâmplă dar revin cu rugămintea, domnule 
președinte, ca acest drum Iara- Aghiș -Pădureni, e vorba de 4 km, așa mult 
bine s-ar face pentru toată comuna Iara care are 13 sate, imediat ar ajunge în 
Ciurila, Făcet, Cluj  și nu ar trebui să mai vină pe Băișoara, Săvădisla, Luna, 
Florești. 
Dl. Alin Tișe: 

Am ridicat problema și am spus că fiind un drum nou pe care îl 
propunem a deveni din comunal în județean, va trebui să mai aștepte puțin 
nefiind încă prins în bugetul nostru dar nu excludem varianta de al face și 
acesta și de a-l folosi ca o mini centură și un drum rapid mai scurt de a aduce 
de la Iara la Cluj.  
Dl. Lucian Cordiș: 

Extraordinar. Aș vrea dar nu știu dacă face obiectul acestui punct să o 
felicit sincer pe Maria Forna pentru că duce o muncă constantă, asiduă la 
ATOP. Face o muncă extraordinară și lumea apreciază. Felicitări Maria. 
Dl. Alin Tișe: 

Da, putem ieși la pensie că avem viitorul asigurat.  
Suntem liniștiți că putem face asta. Vă rog, dacă mai sunt intervenții.  

D-na Violeta Mureșan: 
Am rămas datoare cu un raport legat de vizita noastră la Spitalul de 

Copii din 28 august unde alături de mine au fost doamna Eva Reș și domnul 
doctor Mihai Iepure și bineînțeles din partea Consiliului Județean doamna 
Neamțu. 

Vreau să mulțumesc domnului manager, domnul doctor Aldea Cornel 
pentru că ne-a primit cu mare căldură și ne-a prezentat exact situația care 
este la acest spital. Am discutat în mare despre investițiile pe care Consiliul 
Județean și Consiliul Local le-a făcut la Spitalul de Copii, domnul manager a 
spus că are o colaborare foarte bună cu domnul primar și cu domnia voastră, 
Consiliul Local și Consiliul Județean, de altfel există contracte de dare în 
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administrare de 18 milioane de euro acum în momentul de față prin fonduri 
europene pe sănătate există și o finanțare de 1 milion de lei din bugetul 
Consiliului Județean pentru reparații. 

 Domnul manager a spus că a avut o problemă de-a lungul timpului în 
efectuarea acestor reparații datorită apartenenței la patrimoniul istoric al 
clădirii și a litigiilor de ordin juridic dar că aceste lucruri, încetul cu încetul s-au 
rezolvat. Sigur că, în final am avut o concluzie cu toții că este foarte important 
să presăm și să aducem cât mai mult în opinia publică faptul că avem nevoie 
de un spital nou de copii pentru că, faptul că sunt 14 locații cu distanțe de 3-4 
km între ele e un impediment foarte mare pentru desfășurarea în condiții 
normale a actului medical.  

De asemenea și clădirea respectivă fiind o clădire istorică cu toate 
reparațiile respective, există anumite riscuri pe care le poate asuma o clădire 
de acest gen. Toate părțile implicate au fost de acord cu necesitatea construirii 
acestui spital și că vom presa în continuare ca Spitalul Monobloc de Copii să 
devină o realitate.  
Dl. Alin Tișe: 

Da, mulțumesc și mă bucur că ați aflat informația de acolo, direct de la 
sursă și știți exact ce se întâmplă, a adevărat că în ultimii ani am susținut foarte 
mult Spitalul de Copii și nu numai, vom susține mai departe și bolile 
Infecțioase, Recuperare, ne-ar fi plăcut să dăm și astăzi la mai multe spitale dar 
am preferat să dăm doar la spitalele Consiliului Județean, pentru că altminteri 
trebuia să dăm la 14 spitale și nu mai aveam nici un ban, vom încerca la 
următoarea rectificare să dăm și la celelalte spitale care sunt în subordinea 
ministerului și care nu au fost prinse, astăzi ne-am limitat strict la, așa cum am 
spus, repet, la spitalele care sunt în subordinea noastră. Vă rog, dacă mai sunt 
intervenții. 
D-na Elena Muscă: 

Domnule președinte, din partea comisiei de monitorizare a rapoartelor 
ADI, vin către dumneavoastră din partea comisiei, să ne ajutați cu facilitarea 
unei vizite la CMID care să fie deschisă tuturor consilierilor județeni nu doar 
pentru cei din comisie. Aparatul de specialitate sau cine poate să ne ajute. 
Dl. Alin Tișe: 

Ideal ar fi fost dacă se vorbea de aprobarea unei vizite atunci când 
mirosea în oraș ca să puteți și dumneavoastră să constatați mirosul de la 
CMID, mirosul din oraș să îl puteți compara singuri și să vă dați seama singuri 
despre ce este acolo vorba pentru că ați văzut câte dezbateri, discuții sunt și 
nici astăzi nu știm cu certitudine în momentul x al zilei de y de unde venea 
mirosul, cert este că.... 
D-na Elena Muscă: 

Sper să nu mai fie probleme, dar pe viitor dacă mai sunt vă rog să ne .... 
Dl. Alin Tișe: 

Atunci ați vedea la sursă exact cum miroase gunoiul din CMID și să 
vedeți cum miroase găinațul, fecalele din Aiton, sunt mirosuri ambele 
insuportabile dar diferite, dovadă că după ce am tot insistat să se facă 
controale dându-ne seama că munții de găinaț dispar peste noapte deși era 
consemnat într-un proces verbal al Agenției de Mediu că nu se va mai distribui 
un număr de zile pentru a vedea, am utilizat numai rampa de la Centru de 
Deșeuri și a vedea dacă numai de acolo miroase, am convenit să oprească 
distribuirea de găinaț, de fecale din partea cealaltă ca să fim clari că nu poate 
mirosi decât dintr-o sursă. Timp de o săptămână am măsurat Centrul de 
Deșeuri și am constatat în anumite zile depășirea monoxidului de carbon sau 
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amoniac în anumite intervale de ore, dar culmea, în loc să stea pe loc cei de la 
Aiton, în timpul nopții luau pe furiș din dealul de găinaț și îl distribuiau pe 
câmp. 

 Când ne-am trezit noi după o săptămână dispăruse dealul în totalitate 
și atunci am cerut să se facă și aici verificări, și aici s-a constata depășirea 
cantității de amoniac și hidrogen sulfurat și până la urmă concluzia este una 
singură, că, din păcate miroase atât din partea CNID-ului cât și din partea 
Tureni-ului când se aruncă fecalele, în perioada caldă și nu se respectă graficul, 
respectiv temperaturile de afară pentru că este o procedură în care arunci 
chiar dacă este aprobat prin lege trebuie să respect anumite zile, anumite ore 
și anumite temperatură că altfel riști să se ducă mirosul foarte departe și ca 
atare au concluzionat instituțiile statului care trebuiau să ne spună de unde 
miroase, că miroase din ambele părți doar că, mirosul de pe rampă de la Pata 
Rât este un tip de miros și poți sesiza diferența iar mirosul de găinaț fecal e un 
altfel de miros care de asemenea atunci când miroase îl sesizăm că e miros de 
mortăciune și de alt tip de miros, acuma ținem în monitorizare, sub 
supraveghere ambele, bun, ei între timp și-au distribuit noaptea pe furiș altă 
grămadă pregătită acolo și acuma pot spune că au cam terminat cu 
distribuirea pe toamna asta sau mai au foarte puțin, vom vedea, în măsura în 
care nu mai distribuie dacă miroase, înseamnă că dincolo ..., de unde miroase, 
de la CMID de la faptul că nu se procesează în ritmul în care ar trebui gunoiul 
adus de la oameni punându-se grămadă peste altă grămadă, în momentul în 
care se începe procesarea și se mișcă gunoiul efectiv miroase și gunoiul, 
practic asta este explicația pe care am primit-o de la institutele acestea 
abilitate și care trebuie să ia măsuri, în cazul unora să îi amendeze și să îi ducă 
până la retragerea avizului de mediu și atunci trebuie să vină alt operator să își 
facă treaba, iar în cazul celorlalți să îi amendeze și să oprească distribuirea 
până când clima și vremea permite adică trebuie să fie mai frig afară și să nu 
afecteze mediul, sunt soluții pentru ambele chestiuni doar că trebuie Garda de 
Mediu și Agenția de Mediu să rămână axați pe chestiunea asta. 

Cam asta este situația, aș fi vrut să vă informez la început dar am uitat, 
acum mi-a venit în minte odată ce s-a ridicat acest subiect legat de ce am 
discutat înainte. A.... de mers la CMID. Sper să nu mai miroase, dacă se va 
întâmpla să miroase, o să vă contactăm în ziua respectivă și să ne deplasăm 
acolo cu toții să vedeți exact ce este, așa de la distanță putem vorbi foarte 
multe. 

 Și la fel, când aruncă pe câmp și miroase după masa spre seară să 
vedeți și acolo cum miroase, să vedeți că e alt tip de miros. În fine, am devenit 
expert, mai nou, la mirosurile din rampă.  

Dacă mai sunt intervenții acum.  
D-na Laura Chiorean: 

Domnule președinte, dacă îmi permiteți în completarea a ceea ce a spus 
colegul nostru, domnul Cordiș, legat de drumurile județene, am primit o 
sesizare, cred că a fost înregistrată și la registratura Consiliului Județean, 
referitoare la DJ 109 Z care face legătura rapidă între DJ 109 D și DJ 161 K , ea 
apare pe aplicația ”Waze” ca fiind un drum scurt, o legătură scurtă înspre Cluj 
și dinspre Cluj în zona respectivă și din păcate drumul este într-o stare 
deplorabilă cetățenii de acolo mi-au spus că în vara aceasta când au fost ploi 
au rămas două ambulanțe înpotmolite și un autocar, dacă se poate să se 
intervină.... 
Dl. Alin Tișe: 

Să îmi spuneți localitățile. 
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D-na Laura Chiorean: 
Dacă se poate să se intervină pe zona aceea cu niște reparații de urgență 

Dl. Alin Tișe: 
 Care e, Coasta?  

D-na Laura Chiorean: 
E Tăușeni-ul, zona aceea către Tăușeni iar pe aplicația ”Waze” apare ca 

fiind legătura directă spre Cluj, intră autocare e un drum care e impracticabil 
în momentul care plouă, cetățenii au scos atât ambulanțele cât și autocarul cu 
mijloacele lor, dar pe porțiunea aceea rămân împotmolite toate mașinile. 
Dl. Alin Tișe: 

Vă mulțumesc pentru sesizare, voi lua legătura și cu doamna primar și 
vom vedea. 
D-na Laura Chiorean: 

Cu domnul primar. 
Dl. Alin Tișe: 

Numai puțin, nu e pe raza Chinteni-ului?  
D-na Laura Chiorean: 

Nu este pe raza Chinteni-ului, este pe raza comunei Bonțida, drumul 
județean. Mulțumesc. 
Dl. Alin Tișe: 

Colegii îmi spun că într-adevăr e un drum prost, preluat de la Bonțida, 
acuma înțeleg de ce domnul primar a vrut să ni-l dea nouă.  
D-na Laura Chiorean: 

Da, dar de când apare ca drum județean mașinile sunt ghidate pe waze, 
pe acolo și nu știu ce îi așteaptă așa că rămân împotmoliți.  E complicată 
situația. Mulțumesc.  
Dl. Alin Tișe: 

Bine, dacă mai sunt intervenții. Dacă nu, stimați colegi vă propun să 
încheiem aici. 

Cred că am epuizat și punctele și discuțiile pentru această ședință, 
următoarea ședință în octombrie, vedem când anume o facem dar așa cum 
am spus o facem fizic și abia aștept să ne revedem. 

 Vă mulțumesc ca de fiecare dată pentru contribuția adusă la 
îmbunătățirea proiectelor și la dezbaterile pe care le avem aici și sunt convins, 
în ciuda partidelor diferite din care facem parte iată că găsim formule de a 
putea să ajungem la un numitor comun.  

Încă o dată vă mulțumesc pentru faptul că ați participat la această 
ședință, pentru intervențiile avute, pentru propunerile și sugestiile pe care ni 
le-ați făcut, pentru criticile pe care de asemenea ni le-ați făcut și care ne vor 
stimula să fim mai buni și sper să ne vedem sănătoși, dacă nu va fi nevoie de o 
extraordinară, să ne vedem sănătoși la sfârșitul lunii octombrie. Vă mulțumesc, 
să fim sănătoși, tot binele din lume, să ne revedem cu bine.  

O zi frumoasă! 
* 
 

Având în vedere faptul că au fost epuizate toate probleme înscrise în 
ordinea de zi, constat că lucrările prezentei ședințe s-au încheiat. 

Ținând cont de prevederile art. 182 alin. (4) coroborate cu art. 138 alin. (13) 
din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, lista privind modul în 
care și-a exercitat votul fiecare membru al Consiliului Județean Cluj constituie 
anexă la prezentul proces-verbal și se va depune la dosarul ședinței. 
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În conformitate cu prevederile art. 11 din Legea privind transparența în 
administrația publică nr. 52/2003, cu modificările și completările ulterioare, 
prezentul Proces-verbal se consideră minută, urmând a fi afișat la sediul 
Consiliului Județean Cluj și publicat pe site-ul propriu. 

 Drept pentru care a fost încheiat prezentul proces-verbal. 
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